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столичните социалисти 
се събраха пред Паметника 
на съветската армия, за да 
поставят началото на въз-
становяването на вандалски 
счупената през февруари 
плоча.

на заключителния пре-
дизборен митинг на “БсП 
за България” в софия пред 
Паметника на съветската 
армия се събраха множе-

ство софиянци, градската и 
младежката организация на 
БсП, кандидатите за депута-
ти от 23-ти, 24-ти и 25-и мир 
Георги свиленски, Христо 
Проданов и Милко Панов, 
членове и симпатизанти на 
партията в столицата.

“66 дни чакаме държа-
вата да вземе в свои ръце 
възстановяването на този 
паметник. Днес тук са млади 

социалисти, които имат же-
лание да направят това”, за-
яви водачът на листата в 23-
ти МиР Георги свиленски.

“излезте и гласувайте, 
защото е важно да има соци-
алистическа партия в българ-
ския парламент, българското 
правителство да изпълнява 
лява, социална политика. За-
щото такава политика очак-
ват българските граждани”, 

заяви свиленски.
“всеки глас за БсП с 

номер 1 е глас за мира, глас 
срещу изпращането на оръ-
жие и наши войници в Ук-
райна! Глас за овладяване 
на инфлацията и високите 
цени, глас за това България 
да има работеща икономика, 
земеделие и спокойни граж-
дани. 

ЕдинствЕната 
рЕална 
промяна

Заменят руската система в „коЗлодуй”

начало на градежа
на нова България
Столичнитесоциалистизапочнахавъзстановяванетона
вандалскисчупенатаплочанаПаметниканаСъветскатаармия
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Атомната централа щяла да работи с чешка система за управление 
и защита заради новото ядрено гориво, което се очаквало да използва. 
Договорът е за 15,5 млн. евро.

ази предизборна кампания, 
твърдят телевизионните врачки, 
полуинтелектуалните шамани и 
редовните посетители на сутреш-
ни блокове, била вяла, изтощена и 
безидейна. Партиите се надпревар-
вали с емоции, а не с идеи, залага-
ли на показността, а не на съдър-
жанието...

в тези констатации има извест-
на истина. но тя се дължи на факта, 
че истинският залог на предизбор-
ната надпревара беше скрит от бъл-
гарския народ. кампанията на БсП 
бе представена като някакъв сблъ-
сък на отбора на добрите с отбора 
на лошите. ПП/ДБ са супергероите 
на промяната, които водят люта 
битка с Бойко Борисов и неговият 
батальон на злото.

това е холивудска пушилка. 
Пълна лъжа. Защото реалният сблъ-
сък, който интересува хората и за-
сяга тяхното бъдеще, е мирът сре-
щу войната. От тази гледна точка 
ГеРБ, ПП, ДБ, ДПс са една и съща 
партия. когато трябваше да се гла-
сува военна помощ за Украйна - те 
бяха в коалиция. когато трябваше 
да даваме пари за още самолети на 
хартия - те бяха в коалиция. те са 
в коалиция и в надпреварата кой 
най-много ще превие гръбнак пред 
американското посолство и ще за-
служи прозвището “най-вярната 
геополитическа болонка”.

Големите медии обаче са част 
от коалицията на войната и покри-
ха този гръмокипящ конфликт.

Т

Александър Симов
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украйна
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Близо 74 500 българи са се опла-
кали на националния омбудсман и са 
търсили помощ през миналата година. 
От тях 31 900 са се обърнали с колек-
тивни подписки и жалби по конкретни 
казуси, показва годишният доклад за 
дейността на националния обществен 
защитник Диана ковачева. 

Само жалбите са били над 15 000, 
което е абсолютен рекорд в 17-годиш-
ната история на институцията.

“тъжен рекорд, който ни показа 
ясно, че хората изпитват все повече 
трудности да посрещат дори и най-
базисните си потребности - за храна, 
за лекарства, да плащат сметките си 
за ток, вода, отопление”, отбеляз-

ва омбудсманът. Според ковачева 
институцията отдавна не е просто 
пощенска кутия за сигнали, а е изво-
ювала авторитет, доверие и е разпоз-
навана от гражданите като защитник 
на правата им.

Статистиката потвърждава трайна-
та тенденция - традиционно най-мно-
го са жалбите, свързани с нарушени-
те потребителски права. те са срещу 
доставчиците на обществени услуги и 
частноправни субекти като Вик и елек-
троразпределителни дружества, мо-
билни оператори, банки, колекторски 
фирми. това са 30% от всички сигнали, 
получени в институцията. На следващо 
място се нареждат социалните права, 

образование и здравеопазване, които 
са почти 20%, следвани от жалбите с 
нарушено право на собственост и ико-
номически свободи - 12,35 на сто.

Общественият защитник поставя 
акцент върху три нови кампании - за 
приемане на законодателни мерки за 
защита правата на хората с уврежда-
ния, за подкрепа на бежанци и миг-
ранти и за приемане на законодателни 
мерки за защита от домашно насилие.

“Ако 2021-ва е годината на ува-
жените конституционни жалби - ин-
струмент, с който омбудсманът за-
щити стотици хиляди граждани от 
административен произвол и тормоз, 
то 2022-ра е годината, в която парла-

ментът прие редица важни закони, 
подготвени и внесени от институцията 
на националния обществен защитник”, 
отбелязва проф. ковачева. Сред тях са 
две законодателни промени, свързани 
с решаването на проблема на изтекли-
те теЛк решения, заради които близо 
700 000 души с увреждания са оставе-
ни на ръба на оцеляването. 

В доклада на националния общест-
вен защитник се припомня и фактът, че 
борбата с монополите отбеляза същест-
вен успех - по сигнал и настояване на 
омбудсмана до министъра на финанси-
те “топлофикация София” възстанови 
на 201 222 домакинства над 3 млн. лв. 
надвзети суми за ДДС.

Ден преди крайния 
срок спорът между НЗОк 
и Българския фармацев-
тичен съюз за отпуска-
нето на лекарства остана 
без решение.

Фармацевтите не са съ-
гласни с искането за удъл-
жаване на действащите 
правила до края на май. От 
Здравната каса не приемат 
предложението на съюза 
удължаването да е само до 
края на април. Ако до днес 
не бъде подписан нов дого-
вор или анекс към действа-
щия, от 1 април пациентите 
ще заплащат изцяло лекар-
ствата си, поемани до мо-
мента от НЗОк.

председателят на фар-
мацевтичния съюз Дими-
тър маринов потвърди ре-
шението на съсловието от 
предходния ден и заяви, че 

очаква диалог с касата, а не 
размяна на писма.

“Настояваме това, за 
което се бяхме разбрали и 
бяхме договорили, преди 
д-р пенкова да обърне пре-
говорите с главата надолу”, 
коментира маринов.

От съюза посочиха, че 
няма да отстъпят от за-
пазването на възможност-
та пациентът да получи 
само част от лекарствата 
в рецептата и от предло-
жените механизми за кон-
трол върху изписването 
и отпускането на терапия 
по Здравна каса. пред-
седателят на Българския 
лекарски съюз д-р Иван 
маджаров припомни, че 
лечението се обсъжда в 
лекарския кабинет и там 
човек може да се съгласи 
или да откаже.

Вълната от бомбени запла-
хи не стихна четвърти ден. В 
цялата страна школата про-
дължиха да получават сигна-
ли по имейли. Затворени бяха 
учебни заведения във Варна, 
Добрич, Бургас, Велико тър-
ново, София, Стара Загора, 
пловдив.

18 варненски училища са 

получили електронни съоб-
щения за бомба. мейлите са 
пристигнали около 9 часа. 
Сградите бяха проверени от 
служители на полицията и 
учебният процес продължи.

В 7 училища в община Ста-
ра Загора бяха подадени едно-
временно сигнали за бомби, 
както и в училището в село 

Хрищени. 
Десет ямболски училища 

също пострадаха, като за осем 
от тях заплахите са втори по-
реден ден. полицейското при-
съствие в района на учебните 
заведения бе засилено.

кметът на пловдив Здрав-
ко Димитров обяви петък за 
неучебен ден. 

Глутница кучета е 
нападнала и убила жена 
в Долна Оряховица. Ин-
цидентът е станал вчера 
рано сутринта. почи-
налата е 39-годишна 

местна жителка. Около  
10 кучета нападнали же-
ната, докато се връщала 
от нощна смяна. тя е ра-
ботила като санитарка и 
има 15-годишно дете.

кучетата са били 
бездомни и нереги-
стрирани. За тях се е 
грижел човек в къща на 
улицата.

Сигналът е получен 

около 8 часа, но же-
ната е била починала. 
Разследването е под на-
блюдението на Окръж-
ната прокуратура във 
Велико търново.

Рекорден брой жалби
при омбудсмана
74500българисасеоплакалиисапотърсилипомощ
презминалатагодинаотобществениязащитникДианаКовачева

Спорът за лекарствата 
по НЗОК остана нерешен

Глутница кучета уби жена в Долна Оряховица

Четвърти ден бомбени  
заплахи в училищата  

Всеки глас за номер 1 е глас против опорочаване на об-
разователната система и на съдържанието на учебниците, 
против навлизането на джендър идеологията в училищата”, 
допълни Георги Свиленски.

“Днес сме тук, за да дадем старт на поправката на памет-
ника. Никой няма да ни пречупи, няма да пречупи ентуси-
азма ни. БСп гради, а не руши. България се нуждае от нов 
градеж. Разрухата през последните 30 години е официална 
политика, както и подмяната на историята, деградацията на 
обществото, разделението”, заяви водачът на листата в 24-ти 
мИР Христо проданов.

победа и успех на БСп пожела и вторият в листата на 
социалистите в 25-и мИР милко панов.

“БСп доказа, че може да отстоява интересите на хората 
и на България, че може да се грижи за възрастните и за рабо-
тещите, да пази историята и паметта в името на по-доброто 
ни бъдеще”, заяви лидерът на столичните социалисти Иван 
таков.

Областният управител на София, назначен от служеб-
ното правителство на Румен Радев, се опита на попречи на 
столичните социалисти с жандармерия да поставят началото 
на възстановяването на паметната плоча. Според софийския 
управник площадът бил опасен и не трябвало да се събират 
хора там.

Въпреки това от младежкото обединение в БСп започ-
наха да възстановяват счупената плоча и първата мистрия бе 
приветствана с бурни скандирания “БСп! БСп! БСп!”.

От стр. 1

Начало на градежа...
С цветя и овации посрещнаха в Ямбол лидера на БСП Корнелия Нинова и водача на листата 
Кристиан Вигенин множество симпатизанти и членове на социалистическата партия, 
които се събраха в центъра на града на заключителен митинг от предизборната кампания

снимКаВярапетроВа
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“Само ние правим цялостна полити-
ка за децата и ги пазим от джендър иде-
ологията. Децата са бъдещето ни, често 
повтарят всички, но само ние положи-
хме реални грижи за тях”, заяви лидерът 
на бСп корнелия Нинова във Варна при 
закриването на предизборната кампания 
на партията. На нея присъстваха и вода-
чи на листите на “бСп за българия”. 

“Ние можем! В най-трудните месеци 
на кризата и на войната защитихме деца-
та и младите хора, болниците и работе-
щите бедни, помогнахме на пенсионери-
те и на социално слабите. преценявайте 
ни по резултатите. Не вярвайте на краси-
вите обещания!”, обърна се Нинова към 
хилядите социалисти. 

тя припомни, че благодарение на 
бСп има безплатни детски градини и 
ясли и безплатни учебници до 12 клас. 
“Ние осигурихме 300 лв. на всяко дете 
до 4 клас за започване на учебната го-
дина. Увеличихме майчинството и дет-
ските надбавки. младите работещи 
семейства с деца имат вече необлагаем 
минимум от 600 лв. за едно дете и 1200 
за две”, припомни постиженията на бСп 
Нинова. “Ще продължим борбата си за 
безплатни лекарства на деца до 14 годи-
ни. Ще настояваме младите работещи да 
бъдат освободени от данъци”, поясни тя. 
по думите на Нинова това е лява, социа-
листическа политика.   

“бСп успя да помогне на работещите 
бедни. Увеличихме минималната работ-
на заплата. Внасяхме предложението за 

това 42 пъти в парламента, но накрая то 
беше гласувано. повишихме пенсиите и 
ще продължим да отстояваме те са бъдат 
преизчислени на базата на средния оси-
гурителен доход”, припомни Нинова.

Според нея е важно да има работе-
ща икономика, за да има пари за соци-
ални дейности. 

“показахме, че държавните пред-
приятия могат да работят добре. Ние 
се гордеем, че докато бяхме в упра-
влението и аз бях министър на ико-
номиката, българия зае първо място 
в европа по индустриално производ-
ство - нещо нечувано и невиждано, 
откакто българия е член на еС. Ние, 
социалистите, сме отговорни, знаещи, 
можещи, мислещи за родина и народ”, 

категорична е Нинова.
“Знаем, че инфлацията и ниските 

пенсии са голяма тежест за хората. ре-
шени сме да продължим както досега. 
Ние сме единствената партия, която 
предлага таван на цените. Вече има та-
кива в испания, португалия, Унгария, 
гърция, Франция и други държави. 
трябва да се възстанови българското 
земеделие, за да има чисти и вкусни зе-
ленчуци и плодове. Започваме с възста-
новяването на “Напоителни системи”, с  
изравняване на субсидиите на българ-
ските фермери с тези на европейските, 
с изграждане на държавни тържища, 
където да предлагат продукцията си без 
прекупвачи”, обяви Нинова.

“Ще се борим срещу всеки опит да 

се внушава на децата, че могат сами да 
си определят пола и да го сменят. това 
е битка за бъдещето. Срещу нас стои 
много силна съпротива, с много пари и 
власт”, посочи Нинова.

“подкрепете ни с бюлетина номер 1, 
за да сме майка и баща, а не родител 1 
и родител 2. Да имаме момчета и моми-
чета, а не нещо трето. Нашата битка е за 
децата!”, обобщи Нинова.

присъстващите на срещата се на-
сладиха на прекрасните изпълнения 
на миро и мистерията на българските 
гласове.

по-рано в Шумен Нинова връчи 
членски карти на новоприети членове на 
бСп. едната от тях е току-що навърши-
ло пълнолетие момиче.

“искам да помоля политиците да направим изнесе-
ни заседания на парламента в Смолян, в кърджали, във 
Видин, в благоевград, за да видят какво представлява 
съвременна българия. и да не се замеряме с приказки 
за какво ли не в парламента, което не вълнува въобще 
хората, да се заемем най-накрая с решаването на тех-
ните проблеми. бих се радвал да се изнесе цялото НС в 
Смолян, за да се види на място колко много родопчани 
се вълнуват за собствения си край, за собствените си 
деца, за собствената си земя, но и колко проблеми имат, 
които остават нерешени”, заяви водачът на листата на 
бСп в Смолян проф. георги михайлов на среща с  пен-
сионерските клубове в Смолян, райково и Устово. На 
тях хората изразиха своята категорична подкрепа към 
кандидатите за депутати на партията.

В разговора беше обсъдено драстичното намалява-
не на населението в региона, бедността, инфлацията. 
Хората коментираха, че природните дадености не се 
използват пълноценно, закриват се цели печеливши 
отрасли като рудодобив, животновъдство, дърводо-
бив. Необяснимо е наличието също на изобилие от 
водни ресурси, а цената на водата поскъпва, изнася се 
необработена дървесина.

проф. михайлов посочи предложенията на бСп за 
изход от кризата, като представи програмата на пар-
тията, сред които са редица подобрени социални дей-
ности. те показват, че се мисли за българските семей-
ства. предвижда се целенасочена регионална политика, 
която да облекчи живота в планинските и погранични 
райони, каквито са населените места в родопите.

Корнелиянинова:

Подкрепете ни с бюлетина номер 1, за да продължим с грижа за хората, заяви Корнелия Нинова  
пред препълнената зала във Варна в присъствието на водачи на листи от “БСП за България”

БСП прави политика за децата, 
пазим ги от джендър идеологията
Преценявайтенипо
резултатите,анепокрасивите
обещания,заявилидерът
насоциалиститевъвВарна

Доказахме, че можем 
и сега отново ще го на-
правим, заяви водачът на 
листата на бСп в Добрич 
мая Димитрова на среща 
с избиратели. гости на 
събитието бяха водачите 
на листите в 23, 24 и и 26 
мир Христо проданов, 
георги Свиленски и иван 
Ченчев.

“бСп доказа, че може 
и ще продължи каузата, 
която е започнала, ще 
продължи социалната си 
политика. Ние сме един-
ствената партия, която 
мисли и се грижи за хо-
рата. Основните цели и 
приоритети на бСп са 

повишаване на доходите, 
грижа за семейството, де-
цата, както и българия да 
е мирна”, обясни Дими-
трова. “повишихме ми-
нималната работна запла-
та и я направихме 50% от 
средната. постигнахме 
безплатни детски гради-
ни и ясли, както и без-
платни учебници до 12-ти 
клас. Децата до 4-ти клас 
ще получават еднократна 
помощ от 300 лева, пре-
изчислихме и пенсиите”, 
припомни тя.

“Нашата огромна от-
говорност е да събудим 
всеки един гражданин, за 
да спасим децата си. имам 

предвид джендър идеоло-
гията в училищата ни. тя 
вече е в учебниците ни”, 
посочи иван Ченчев. той 
подчерта, че в последния 
парламент, благодарение 
на бСп, не бяха приети 
спорните текстове за до-
машното насилие. 

“там беше маскирана 
препратка към истанбул-
ската конвенция и джен-
дър идеологията”, поясни 
Ченчев. 

“тези, които се пра-
вят сега на леви, нито са 
нови, нито са леви. Ние 
сме лявата, социалисти-
ческа партия”, категори-
чен е георги Свиленски. 

той обърна внимание, че 
тези парламентарни избо-
ри ще дадат основата за 
местните избори. Според 
Христо проданов герб, 
пп-Дб и ДпС са едно и 
също нещо. 

“първите две пар-
тии само се карат кой е 
по-корумпиран. бСп е 
тоталният противовес 
на всичко това. те искат 
още оръжия за Украйна, 
въвеждане на еврото вед-
нага, бутане на паметни-
ците, джендър идеология. 
От другата страна е бСп, 
която не спря да говори 
за хората и за доходите”, 
коментира проданов. 

МаяДиМитрова:

Доказахме, че можем, отново ще го направим

Проф. Георги Михайлов 
предлага изнесени 
заседания на 49-ото НСродители на деца от Дневния 

център за деца и младежи с ув-
реждания “марина” излязоха с 
благодарствено писмо до водача 
на листата на “бСп за българия” в 
Хасково и Враца атанас Зафиров.

В него те изказват призна-
телност на кандидата за народен 
представител за оказаното съдей-
ствие от различни институции за 
финансовата подкрепа. 

Зафиров гарантира изпълне-

ние на поетите ангажименти в 
социалната сфера и в здравео-
пазването. Дължим още много 
на тези групи в неравностойно 
положение от нашето общество, 
коментира той.

Родители на деца с увреждания с 
благодарствено писмо до Атанас Зафиров
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аеЦ “козлодуй” ще работи с чешка 
система за управление и защита заради 
новото ядрено гориво, което се очаква 
да използва централата след няколко 
години. Системата за управление и за-
щита на реакторната установка (СУЗ) 
ще се достави от чешката ZAT, която е 
неин разработчик.

Договорът между компанията и 
атомната електроцентрала е сключен в 
средата на март за двата действащи ре-
актора и е на стойност 15,5 млн. евро. 
“След близо две години преговори с 
представители на БеХ и аеЦ “козло-
дуй” в средата на март подписахме до-
говор за доставка на RRCS - Системата 
за управление на реакторната установка 
за блокове 5 и 6 на аеЦ “козлодуй”, 
пишат от чешкото дружество, предаде 

economic.bg. официално съобщение от 
служебната власт за преговори и подпи-
сан договор няма.

Доставката на системите за двата 
блока ще се извърши през следващите 
три години. през първата ще е фазата 
на проекта, през 2025 г. ще бъдат из-
вършени доставките, монтажът и въз-
становяването на първия блок, а за вто-
рия блок - година по-късно, допълват 
от ZAT. До момента централата работи 
с руска система, която е само за руско 
ядрено гориво.

“когато се сменя горивото от руско 
на американско, трябва да има нова сис-
тема, която да може да работи и с аме-
риканско ядрено гориво”, обясни пред 
economic.bg Йордан Йорданов, бивш 
директор на ядрената централа. той ко-

ментира, че новата чешка система ще 
може да работи и с руско, и с американ-
ско ядрено гориво. една от най-важните 

функции на СУЗ е аварийната защита на 
реактора, както и аварийното спиране 
(заглушаване) на верижната реакция.

Временното правителство, чия-
то основна задача е да организира 
предсрочните парламентарни избори, 
продължава да кадрува по високите 
етажи на властта. поредният обект е 
Фондът за гарантиране на влоговете 
в банките (ФГВБ). Въпреки че скоро 
може да има редовен кабинет, слу-
жебните министри побързаха да дадат 
нов 4-годишен мандат на досегашния 

председател на фонда матей матев. 
матев пое поста през 2019 г. при 

управлението на ГерБ и Бойко Бо-
рисов. Дотогава той бе адвокат на 
синдиците на ктБ по дела, свързани 
с активите и пасивите на фалирала-
та банка. Според “капитал” юристът 
е свързан с кръга “пеевски”. матей 
матев замени радослав миленков, 
който стана подуправител на БнБ и 

ръководител на ключовото управле-
ние “Банков надзор”.

преди четири години матев ог-
лави ФГВБ при непрозрачна проце-
дура с неясни критерии. решението 
бе взето на неприсъствено заседание 
на тогавашния мС. Сега преназнача-
ването е станало по подобен начин 
- без излишен шум, след неясна про-
цедура.

Заменят руската система  
за управление в АЕЦ „Козлодуй”
Контролътизащитатанареакторите
сеповеряватначешкакомпания
срещу15,5милионаевро

Българският мед 
залежава заради 
внос от Украйна

Временната власт намали драстично 
таксите на телекомите

Служебното правителство кадрува 
и във фонда за влоговете

Производствените цени 
нарастват по-бавно

Цените на производител са нараснали през февруари с 8,9% спря-
мо година по-рано, когато поскъпването е било 16,8%. това е рязко 
забавяне на производствената инфлация от рекордните 56,8%, отче-
тени през септември 2022 г., сочат данните на нСи. това е най-слабо-
то нарастване на производствени цени от март 2021 г. насам. Спрямо 
предходния месец производствените цени през февруари се понижа-
ват с 5,9% след спад с 2,2% през януари, като цените на производител 
на месечна база се понижават за четвърти от последните пет месеца.

намаляването на цените на производител спрямо месец по-рано 
се дължи на съществено понижение със 17% на цените при произ-
водството и разпределението на електрическа и топлоенергия и газ, 
докато в добивната промишленост се отчита повишение с 0,6%, а в 
преработващата - слабо понижение с 0,1 на сто, твърдят от нСи. по-
рано този месец нСи отчете забавяне на потребителската инфлация 
в страната през февруари с 16%.

“Евростат” съобщи, че най-ниските 
разходи за труд на час в ЕС са 
регистрирани в България - 8,2 евро,  
а най-високите - в Люксембург (50,7 евро)

Служебният кабинет 
намали с 40% еднократни-
те такси за честоти, които 
ще платят телекомите, в 
опит да ги накара да ин-
вестират повече средства 
в иновации и в разгръщане 
на новото поколение мо-
билни мрежи (5G). В крат-
кото съобщение се казва, 
че правителството е приело 
предложението на пред-
седателя на комисията за 
регулиране на съобщения-
та (крС) иван Димитров 
цената на един мегахерц в 

спектъра 700 и 800 MHz да 
падне до 72 хил. лв. Досега 
беше 120 хил. лв. темата 
влезе като точка последна 
в дневния ред на правител-
ственото заседание на 29 
март, сами дни преди пар-
ламентарните избори. не е 
ясно защо временното пра-
вителство толкова бърза да 
свали държавните такси. 

За намеренията на вре-
менната власт първа алар-
мира омбудсманът Диана 
ковачева. един след друг 
големите телекоми вдиг-

наха цените за гражданите 
и бизнеса, а държавата им 
намалява, при това драс-
тично, таксите, възмути 
се ковачева. “през цялата 
2022 г. телекомите получа-
ваха държавна помощ под 
формата на компенсации 
за цените на тока, която ще 
продължат да получават и 
през тази година. проектът 
за промени в тарифата на 
крС означава поредна под-
крепа от държавата чрез 
намаление на таксите”, по-
сочва ковачева.

Вицепремиерът Христо 
алексиев, вносител на про-
мените, ги оправда с това, 
че телекомите ще имат го-
леми разходи, свързани с 
използването на нови чес-
тоти за разгръщане на 5G 
мрежи. той каза, че опера-
торите и след редукцията 
щели да платят сериозни 
суми - очаквал еднократно 
към 130 млн. лв. за 2023 г. 
плюс ежегодни такси в раз-
мер на близо 8 млн. лв.  

Още на стр. 12

Българските про-
изводители не са успе-

ли да продадат полови-
ната от произведения мед 

заради конкурентен внос от 
Украйна. поради това нашите 

пчелари са загубили важни паза-
ри в чужбина, а 30% от тях са на 

кръстопът дали да преустановят ра-
бота. Браншът е в колапс, като посочва 
за основна причина нереализираната 
продукция от миналата година, преда-
де нова телевизия. Според председа-
теля на пчеларско дружество “Липа” 
ростислав рашев България е добър про-
изводител на мед - около 10-12 000 т, 
от които 2-3000 т се реализират на въ-
трешния пазар.

“традиционно изнасяме за Герма-
ния. тази година загубихме позиции, 
защото се разреши безмитен внос на 
мед от Украйна. половината от коли-
чествата ни остават нереализирани, 
добивите в Украйна са много по-голе-
ми, те са най-големият производител 
на мед - 40-60 000 т, а и цените им са 
по-ниски”, обясни той. по думите му 
много пчелари имат затруднения и са 
започнали първите продажби на пчелни 
семейства. 

и вчера продължиха протестите на 
зърнопроизводителите срещу безмит-
ния внос от Украйна. За 2021 г. в Бъл-
гария са внесени 20 хил. т украински 
слънчоглед, а за 2022 г. - почти 900 хил. 
т. Годишният добив у нас е около 1,2 
млн. т. Близо 80% от годишния добив 
на родните производители не е прода-
ден. “В момента българските прера-
ботватели работят с украинска сурови-
на”, заяви пред Бнр зам.-министърът на 
земеделието тодор Джиков.
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накратко

СнимкиБТА

Законодателният орган на американския щат Монтана гласува закон, забраняващ хормоналната терапия  
и хирургичната намеса за смяна на пола при непълнолетни. Губернаторът републиканец Грег Джанфорт заяви,  
че ще го ратифицира в скоро време. Монтана е 11-ият щат в САЩ с подобна забрана

Войник подготвя разузнавателен  
дрон по време на ученията  
на НАТО “Динамичен фронт ‘23”, 
които започнаха на полигона 
“Оксбьол” в Дания. Над 1700 военни 
от 18 държави, включително и от 
България, тренират артилерийска 
стрелба и полево разузнаване

Полша ограничава вноса
на украинско зърно
Евтинатаинекачественапродукцияразорявафермерите,
ВаршаванастоявазакомпенсацииотЕк

Италия, Хърватия  
и Словения ще борят  
заедно миграцията

Рим, Любляна и Загреб обсъж-
дат тристранно сътрудничество 
за контрол на нелегалната мигра-
ция. Не се предвижда мобилизация и 
обмен на граничари. Ударението ще 
бъде поставено върху размяната на 
информация и поставяне на наблю-
дателни съоръжения на хърватска-
та, външна за ЕС, граница.

Папата е хоспитализиран
Папа Франциск е настанен в 

болница в Рим, където ще прекара 
няколко дни. От Ватикана заявиха, 
че 86-годишният понтифик е полу-
чил затруднения с дишането, но в 
момента състоянието му е добро.  

Следващата мисия  
на Херо Мустафа - в Египет

Президентът на САЩ Джо Бай-
дън планира да номинира Херо Мус-
тафа за посланик в Египет, съобщи 
Белият дом. Дипломатът от ка-
риерата бе посланик у нас от 2019 
до 2023 г. Преди това тя е заемала 
високи постове в посолствата на 
САЩ в Португалия и Индия. Канди-
датурата трябва да бъде одобрена 
от Сената.

Двама загинали  
при обръщане  
на автобус в Турция

Двама души загинаха, а 21 бяха 
ранени, след като пътнически ав-
тобус се преобърна край град Ер-
зинджан в Източна Турция. По 
първоначални данни инцидентът е 
причинен от заледен заради рязко 
падане на температурата планин-
ски път. 

Катастрофа  
на хеликоптери по време  
на военно учение в САЩ

Два американски военни хели-
коптера “Блек Хоук” се разбиха по 
време на учение над щата Кентъки. 
Според местни медии най-вероятно 
са загинали девет души. Причините 
за катастрофата  се изясняват.

Първи случай  
на бяс в историята  
на Нова Зеландия

Здравните власти на Нова Зе-
ландия съобщиха, че чуждестранен 
турист е починал от бяс в стра-
ната. Лицето, което е починало в 
болница в Окланд, е било заразено в 
чужбина. Няма риск за разпростра-
нение на болестта, категорични са 
здравните власти.

Около 5000 работници протестираха пред сградата на пра-
вителството на Чехия в прага срещу планираното увеличение 
на възрастта за пенсиониране до 68 години. Демонстрантите 
обвиниха изпълнителната власт в игнориране на социалния 
диалог. Синдикати и леви партии заявиха, че сегашните ак-
ции са “само предупреждение”. ако кабинетът продължи с 
плановете си, ще организират национална стачка. 

властите смятат, че с реформата ще намали значител-
ния бюджетен дефицит. Законодателният пакет предвижда 
и ограничаване на ръста на пенсиите въпреки високата ин-
флацията в страната.

ако планът на правителството успее, Чешката република 
ще има най-високата възраст за пенсиониране в европа - с 
4 години по-висока от тази във Франция, където масовите 
протести ескалираха.

И чехите не искат 
пенсионна реформа

Българин е сред задържаните по-рано тази седмица за 
подготвян атентат в Белгия. местният вестник “Льо Соар” 
уточнява, че сънародникът ни е 20-годишният Сергей рад-
ков. по данни на БНт задържаният е роден в Благоевград, 
но от малък живее извън страната. подозренията са, че той е 
предоставял оръжие на групата. 

петима от задържаните по време на операции в Брюк-
сел и антверпен са белгийци, а седмият - турчин. всички 
те са обвинени в участие в терористична групировка. пе-
тима, но не и българинът, са били пряко замесени в подго-
товката на терористичен удар. Заплашени са с до 30 години 
затвор. мерките за неотклонение ще бъдат разгледани от 
съда на 3 април.

по-рано местните медии отбелязаха, че задържаните са 
свързани с джихадисти от “Ислямска държава”.

Българин е задържан
в Белгия за тероризъм

полша планира да въве-
де регулации, ограничаващи 
вноса на украинско зърно, 
което подбива цените на 
вътрешния пазар и разорява 
местните производители. в 
началото на кризата в Ук-
райна, за да укрепи иконо-
миката й, Брюксел отмени 
вносните мита за редица 
нейни продукти. 

“Дадох инструкции на 
вицепремиера и министър на 
селското стопанство Хенрик 
ковалчик да въведе съответ-
ните правила по най-бързия 
начини да се отървем от зър-

ното, внесено в полша, като 
го реекспортираме. трябва 
да ограничим въздействието 
на украинското зърно върху 
полша. Сега то дестабилизи-
ра нашия пазар”, заяви пре-
миерът матеуш моравецки.

Зърното е предназначено 
за износ към трети страни, 
но остава в полша. Според 
премиера качеството на два-
та милиона тона, внесени от 
Украйна, е силно незадово-
лително.

моравецки разкри, че 
правителството му, заедно 
с това на румъния и други 

страни от еС, преговаря 
с ек за механизми за про-
следяване на износа от Ук-
райна и ограничаването му, 
а също за компенсиране на 
местните фермери. той от-
беляза, че разбира необхо-
димостта да се помогне на 
Украйна, но този конкретен 
въпрос се е превърнал в го-
лям проблем за полските 
производители.

тази седмица румънски-
ят министър на земеделието 
петре Дея представи оценка, 
според която фермерите от 
полша, румъния, Унгария, 

България и Словакия са загу-
били общо 417 млн. евро за-
ради навлизането на евтина 
украинска пшеница на паза-
рите им. Според министъра 
ек планира да предостави 
компенсации на полските, 
българските и румънските 
фермери в размер на едва 
56,3 млн. евро.

вносът на украинско зър-
но е повод за мащабни про-
тести на производителите в 
полша, България и румъния. 
На 7 април се предвижда 
съвместна акция на ферме-
рите от трите държави.

СаЩ няма да изпращат 
изтребители Ф-16 на този 
етап в Украйна. На изслуш-
ване в Сената шефът на пен-
тагона Лойд Остин обясни, 
че обучението на украин-
ските пилоти да боравят с 
техниката отнема около го-

дина и половина. 
президентът на Украйна 

володимир Зеленски се оп-
лака, че Западът все още не е 
решил да прехвърли изтреби-
тели на киев и бави доставка-
та на други оръжия. той до-
пълни, че една от държавите 

в европа е доставила на Ук-
райна повредена система за 
пвО, но не уточни коя. 

позовавайки се на ано-
нимни източници от пента-
гона, Си ен ен съобщи, че 
маршрутите на разузнава-
телните дронове над Черно 

море са били променени 
след свалянето наскоро на 
MQ-9 Reaper. Безпилотни-
ците ще летят по-високо и 
далеч от крим. промяната 
на траекторията “огранича-
ва способността за събиране 
на разузнаване за киев”.

Вашингтон отряза Киев за изтребители Ф-16
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1727 - УМИРА ИСАК НЮТОН, АНГЛИЙСКИ ФИ-

ЗИК, МАТЕМАТИК И АСТРОНОМ (Р. 1643 Г.). Полага 
теоретичните основи на механиката 
и астрономията. Приносът му в раз-
витието на математиката и физи-

ката е изключителен за началото на 
научната революция. Теорията за гра-

витацията, законът за всемирното 
привличане и законите за движение са 
сред базисните му разработки. 

1878 - СЪЗДАДЕНА E БЪЛГАРСКА ЗЕМСКА 
ВОЙСКА, КОЯТО ПО-КЪСНО СТАВА БЪЛГАРСКА 
АРМИЯ. Начело е поставен руският ген. А. Н. Ше-

лейховски, активно подпомаган от първия военен 
министър на България - руския ген. П. Д. Паренсов. 
Основа за изграждането на Българската земска 
войска става Опълчението. Въведена е задължител-

на военна повинност за мъжете от 20 до 30 г. През 
април 1878 г. е свикан първият набор от около 9000 
души, а малко по-късно и вторият - над 20 000. 

1889 - ОТКРИТА Е АЙФЕЛОВАТА КУЛА. Иде-

ята за нея датира от 1884 г., ко-

гато двамата главни инженери от 
фирмата на Густав Айфел решили 
да построят високо съоръжение. 
Мненията са разнопосочни, но при-

вържениците надделяват и то е из-
дигнато в чест на Световното изло-

жение през 1889 г., което отбелязва 
100-годишнината от Френската 
революция. Кулата е висока 324 м. 
Конструкцията й съдържа над 18 000 метални час-

ти и 2 500 000 нита, тежи над 10 000 тона.

1904 - УМИРА ВАСИЛИЙ ВЕРЕШЧАГИН, 
РУСКИ ЖИВОПИСЕЦ (Р. 1842 Г.). 
По време на Руско-турската война 
(1877-1878) е доброволец. Участва 
в атаките срещу Плевен и зимното 
преминаване на Стара планина. От 
скиците, направени по време на вой-

ната, създава в Париж “Българска 
серия” (по различни данни е между 13 
и 25 картини). Автор на повече от 800 картини, ко-

ито се съхраняват в най-големите световни музеи. 
Цялото му творчество е насочено срещу войната.

1966 - ИЗСТРЕЛЯН Е ПЪРВИЯТ ИЗКУСТВЕН 
СПЪТНИК НА ЛУНАТА. 
Това е автоматичната меж-

дупланетна станция “Луна 
10”. Изстреляна е с ракета 
носител “Мълния-М” от 
космодрума “Байконур”, 
СССР. Проведени са проуч-

вания от лунна орбита. Ва-

жно откритие е наличието на области с висока 
плътност под басейните на лунните морета. Кон-

тактът с апарата е изгубен на 30 май 1966 г.

2009 - УМИРА КЛИМЕНТ ДЕНЧЕВ, АКТЬОР (Р. 
1939 Г.). Бате Климбо, както го по-

знават децата през 70-те години на 
миналия век, всяка вечер в предаване-

то “Лека нощ, деца” разказва весели и 
увлекателни истории, като през това 
време рисува върху стъкло. Играе в едни 
от най-популярните и успешни българ-

ски филми - “Войната на таралежите”, “Козият 
рог”, “На всеки километър”, “Петимата от Моби 
Дик”, “Сватбите на Йоан Асен” и др.

НомерЕдно

На прага на поредни-
те избори сме. Затънали в 
безпътица. Изправени пред 
бесния натиск на дясното, 
което, щедро под крепяно 
от Запада, успя през го-
дините на така наречения 
преход да промие мозъци-
те на не едно поколение.

преди време, когато се 
случваха промените, дядо 
ми, достоен и безкрайно 
честен човек, казваше: 
“ех, деца, не знаете какво 
зло е капитализмът.” е, за 
съжаление, вече знаем. И 
засега няма възможност за 
голяма промяна, богатите 
няма току-така да изпус-
нат властта си. Но на фона 
на безжалостната експло-
атация, на чудовищното 

разделение, БСп е парти-
ята, която се бори за соци-
ални придобивки, постига 
ги и ги отстоява. БСп се 
бори за по-високи доходи 
на обикновените хора на 
фона на галопиращата ин-
флация и спекулата с це-
ните. Бори се за помощи 
за младите семейства, за 
увеличение на пенсиите, 
за повече средства за обра-
зование и култура. Бори се 
да бъде спряна търговията 
със здравето на хората.

БСп е националната 
партия. която защитава 
националните интереси. 
Дори когато тези интереси 
не съвпадат с интересите 
на други големи държави 
и европейски структури.

БСп защитава тра-
диционното семейство и 
отстоява традиционните 
български морални цен-
ности от пълзящата от-
рова на джендърството, 
която трови човечеството 
и заплашва да го убие. 
колкото и да съм толе-
рантен, няма как да не се 
съпротивлявам срещу из-
вращенията, които “демо-
кратичният Запад” налага 
съвсем недемократично. 

Има два пола - мъжки и 
женски, и човек се ражда 
с тях. Има семейство, при 
което мъж и жена се съ-
бират заедно и най-ценно-
то, което създават, е дете. 
Всичко останало е зловещ 
експеримент, целящ да 
доведе обществото до мо-
рален разпад, а оттам и до 
по-лесен контрол.

БСп е на страната на 
историята. тя защитава 
паметта, а без памет хора-
та са обречени. тя се из-
правя срещу възраждаща-
та се в европа и по света 
вълна на фашизма, срещу 
рушенето на паметници-
те, срещу омразата и за-
бравата. Защото в кръвта 
на БСп говори кръвта на 
хилядите антифашисти и 
комунисти, дали живота 
си безкористно в името на 
един светъл идеал.

БСп е партията на 
мира. алтернативата на 
коалицията на войната, 
която завзема заплаши-
телно позиции у нас. ал-
тернатива на обезумелите 
и освирепели в своята ру-
софобия партии, не само 
в България, но и в цяла 
европа, които подкрепят 

Украйна в една война, на 
практика подготвена и за-
почната от “колективния 
Запад” в името на амери-
канските интереси. Затова 
ли лидерите на тези пар-
тии почти всеки ден са на 
консултации в американ-
ското посолство? такава 
политика води човечест-
вото към гибел.

Да, БСп не е удобната 
партия. тя е социалисти-
ческата партия. И въпреки 
теченията в нея, въпреки 
сблъсъка на мнения, ни-
кога не се е отказвала от 
социализма като бъдеща 
перспектива пред обще-
ството. Затова са и опи-
тите тя да бъде смачкана, 
унищожена. тя успя да 
съхрани своята идентич-
ност и живата връзка с 
корените си. Няма друга 
такава в европа. по-голе-
мите европейски партии 
са социалдемократически, 
което означава съглаша-
телство с капитала. 

Сигурно има още 
много причини да избе-
ра БСп и да гласувам с 
номер 1. Но най-важната 
причина е една - това е 
моята партия. 

  �
Боян БОЙЧЕВ

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

АНАТолИйсТАНКУлов

Единственатареална...
От стр. 1

Забелязахте ли и нещо 
друго. 

От първият ден на 
кампанията БСп отново 
е основен обект на атака. 
по всяка телевизия се из-
редиха какви ли не “екс-
перти” и “анализатори”, 
за да обясняват как леви-
цата е в криза, как БСп 
потъва към дъното и няма 
да се съвземе.

последните социоло-
гически проучвания по-
казват точно обратното. 
Да, БСп не е в най-добра-
та си форма, но кампания-
та е мобилизирала левите 
хора и ги е накарала да ос-
ъзнаят колко е важен този 
исторически миг.

причините за тази мо-
билизация са две. първо: 
БСп единствена има ре-
ални послания в това със-
тезание. Социалистите, 
дори и в най-бурните пар-
ламенти, не се отказаха да 
предлагат социални ре-
шения и да ги прокарват. 
Нека да припомним - след 
42 предложения, точно 
ден преди предишното 
Народно събрание да ос-
тане в историята, мини-
малната работна заплата 
беше увеличена. Изцяло 
заслуга на БСп. Защото 
социалната политика не 
се случва от само себе си, 
а е продукт на упорита 
битка и огромни парла-
ментарни усилия.

Всъщност точно в 

това е запазената марка на 
БСп. Останалите партии 
само говорят, БСп върши 
нещата на практика. това 
е съдбата на българските 
социалисти - върху тех-
ните плещи пада отго-
ворността за това някой 
да помисли за хората, за 
техните доходи, за техния 
по-спокоен живот.

три години полити-
чески експерименти май 
ясно го доказаха. про-
мяната няма да дойде от 
някой чудотворец. Нагле-
дахме са на такива и още 
сърбаме отровата на тех-
ните провали.

България се нуждае от 
сериозна лява политика, 
от цялостен комплекс от 
мерки, които да спасят 

хората, задъхващи се от 
високите цени и постоян-
ната несигурност.

Заради това е неудоб-
на БСп. Защото нейното 
присъствие на полити-
ческия терен е ясен знак, 
че България не е напълно 
подчинена на олигархич-
ните интереси. 

БСп започна промя-
ната в себе си. тя е болез-
нена, но е единственият 
сертификат за истинско 
качество. Заради това 
фалшификатите вляво 
нямат никакъв шанс. Хо-
рата се научиха да ги раз-
познават.

Заради всичко това - в 
неделя, на 2 април гласу-
вайте с номер 1 и успех за 
България! 
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Най-ценното нещо е да 
намериш призванието си

ИЗАБЕЛНЕМЕЧЕК:

Интервю на  
Вилиана СЕМЕРДЖИЕВА
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На стр. 8

n Изабел, Вие сте ху-
дожничка, но по образо-
вание и професия сте ин-
женер.

- Да, завърших стро-

ително инженерство във 
ВИаС, сега УаСГ, хидро-

техническо строителство. 
Исках да уча архитектура 
и кандидатствах няколко 
пъти, но не ме приеха... 
заради математика, балът 
там винаги е бил много ви-

сок. След като завърших 
ВИаС, търсих работа като 
инженер по хидротехниче-

ско строителство, но тога-

ва, през 1997-1998 г., няма-

ше работа за специалисти 
по язовирите. Насочих се 
към първоначалното ми 
желание - архитектурата, и 
десетина години работих в 
архитектурно бюро. 

n В архитектурното 
бюро имахте ли възмож-
ност да изявите творче-
ския си потенциал?

- първата ми работа 
беше свързана с проекти-

ране на сградите на хипер-

маркетите “метро”, това 
бяха типови проекти, стро-

го канонизирани, нямаше 
много възможности за про-

ява на творчество, но се на-

учих да работя с програми, 
чертане и т.н. Следващата 
ми работа беше в ателие, 
в което се проектираха 
сгради. Но понеже нямам 
диплома за архитект, ня-

мам право да се подписвам 
на проекти, трябваше да 
реализирам чужди идеи и 
това не ме удовлетворява-

ше много. Но пък навлязох 
в архитектурната професия 
от практиката, придобих 
и много чисто технически 
знания и умения, които 
днес ми помагат в моята 
работа.

n А откога е влечение-
то Ви към рисуването?

- като малка, в училище, 
много обичах да рисувам. 
моето поколение работехме 
с глина, купувахме си топки 
от Женския пазар. много ми 
харесваше и си правех едни 
малки неща, които пазя до 
днес. След като завърших 
гимназия и ВИаС, не съм 
се занимавала с това, защото 
не съм имала време. Ожених 
се и родих дъщеря си, която 
вече е на 25 години. След 8 
години дойде и синът ми, 
който сега е на 17.

Тя е ИЗАБЕЛ НЕМЕЧЕК. Носи фа-
милията на дядо си, който дошъл с 
родителите си от Виена в София, 
когато бил на 10 години. Когато 
майка й чела романа на Уолтър 
Скот “Куентин Дъруърд”, чиято 
героиня се казва Изабел, се влюбила 
в името. По-късно така кръстила 
дъщеря си. И като че ли по рожде-
ние е било предпоставено влечени-
ето и любовта на Изабел Немечек 
към романтичните и приказните 
герои, които сега сътворява от 
глина и радва хората.

Следтоватрябвадасиупорититърпеливдагоследваш
иразвиваш,смятаавторката,коятоизвайваотглина
приказнииизмисленигерои,задарадвахората
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Най-ценното нещо...

n Как се случи, че се върнахте 
към любимите си занимания от 
детството?

- Бях около 36-годишна, кога-

то реших да се запиша на курс по 
рисуване, за да разбера дали наис-

тина имам някакъв талант. Отидох 
при известния художник Никола 
ангелаков, който събираше малки 
групи от 2-3 души в ателието си и 
ни учеше да рисуваме натюрмор-

ти, пейзажи и композиции. той ми 
даде много като човек, като нагласа 
към изкуството, като възможност да 
видя един творец как живее. той е 
много богат като личност и ми даде 
положителен стимул в посока към 
творчество. по това време усетих 
някакъв импулс да си купя глина и 
да изработя фигурки за себе си. така 
започнах през 2012 г. В съседния 
блок живееше един керамик, който 
имаше пещ, на него давах фигур-

ките да ги пече. Започнах да правя 
медальончета от глина. В Синемо-

рец имаме малка къща, едно лято 
си наех сергийка и ги изнесох да ги 
продавам, скоро всички се изкупи-

ха.
n Тогава ли добихте кураж, че 

имате художествени умения?
- Да, това беше и моята идея - да 

видя реакциите на хората, дали ще 
ги харесат. С парите, които спече-

лих, си купих първата пещ - тя беше 
огромна, а аз отначало правех съв-

сем малки фигурки. междувременно 
още бях в архитектурното бюро, но в 
един момент работата силно намаля 
и ми се отвори време и възможност 
да понапредна в творенето с глина. 
малко по малко започнах да правя 
по-големи фигури, участвах в изло-

женията за ръчно изработени неща в 
НДк, свързах се с хора в една гале-

рия, после в друга и... така работата 
потръгна. Седем години преподавах 
работа с глина в детска градина, два 
пъти в седмицата.

много ме беше страх, когато за-

почвах, защото тръгнах от нулата 
по съвсем неутъпкана пътека. Съ-

щевременно се чувствах невероятно 
въодушевена и радостна и процесът 
неусетно ме увлече и насочваше във 
вярната посока. ключовият момент 
беше да си повярвам и да преодолея 
колебанието вътре в себе си. постепен-

но натрупах опит и сега съм по-уве-

рена, а и мога да се издържам с това. 
Направих първата си самостоятелна 
изложба, участвах в общи експози-

ции с други автори у нас и в чужбина, 
след това показах още две изложби 
в галерия “париж”. 

n Сюжетите Ви са приказни, 
героите Ви седят на Луната или 
гледат към звездите и мечтаят, 
сред тях има хора, животни, пти-
ци...

- Да, имам една серия с Луната - 
нали казват, че Луната е нашата ис-

тинска същност, тя е емоционални-

ят ни свят. Звездите пък са свързани 
с мечтите, с безкрая. Искам моите 
работи да радват хората. когато за-

почна да създавам някаква скулпту-

ра, след това често променям иде-

ята, измислям героите в движение. 
малкият принц и Лудият шапкар от 
“алиса” са приказни герои, други-

те са измислени. много обичам да 
втъкавам някаква закачка, творбите 
да имат послание и да създават емо-

ция.
n Правите ли произведения по 

поръчка?
- Веднъж съм правила Жана 

д’арк - един французин си я поръча, 
но се измъчих, защото не знаех как-

ви са очакванията му. той си я купи 
и каза, че я харесва. Но не обичам 
да работя по този начин, защото е 
много рисковано. Освен това, кога-

то създавам нещо по поръчка и ми 
липсва вдъхновение, много трудно 
се работи, когато не чувстваш пъл-

ната свобода да си пуснеш въобра-

жението. Имала съм случаи някой 
да хареса дадена фигура и да ми се 
примоли да му направя същата. Но 
винаги се получава различно. Не 
обичам да повтарям.

n Книгата често присъства 
във Вашите творби.

- книгата дава знание, приказки-

те съдържат натрупаната мъдрост 
на хората през вековете. 

n А Вие какво обичате да чете-
те?

- преди много четях романи, но 
сега, когато имам време, по-скоро 
чета философия, психология, езоте-

рика, книги за взаимоотношенията 
между хората. За да разбера себе си 
и другите по-добре. Вярвам, че всеки 
отговаря 100 процента за това, което 
му се случва, и ако очакваме нещо 
в света да се промени, е най-смис-

лено да подредим първо нас самите. 
Важното е нашето отношение към 
случващото се - дали се чувстваме 
жертва или ще намерим решение. 
Според мен винаги има решение.

n Как тези Ваши разбирания 
се отнасят към заобикалящата 
действителност, която е доста 
по-материална?

- Ще Ви дам пример: една аме-

риканка си поръчва доста неща от 
мен по интернет. преди две години 
е била болна от кОВИД. разказа 

ми, че е имала тежки последствия и 
дори заради това е престанала да ра-

боти. И ми сподели, че моите твор-

би й носят такава радост, че като ги 
види, й се отваря сърцето и й става 
по-добре.

n Хората, които си купуват 
Вашите произведения, по какъв 
начин стигат до Вас?

- В София, в галерия “париж”, 
както и в “The Gallery” срещу руска-

та църква, винаги има по няколко 
мои творби. Изпращам и във Вели-

ко търново в “The Craft House”, във 
Варненската галерия “папийон”. 
качвам снимки в сайта, и там също 
ме намират хората.

n Оставяте ли за себе си някои 
от тях?

- Не, вече не преживявам раздя-

лата с творбите си. трябва да има 
движение, да отиват при хората. 

n Стилът наив е по-близък до 
масовата публика, разбираем и 
симпатичен за широк кръг хора.

- той въздейства пряко на душа-

та. Има и художници с академично 
образование, които в един момент 
започват да рисуват в този стил. За-

щото той дава голяма свобода, по-
спонтанно, искрено и по детски мо-

жеш да изобразиш света. творбите 
на децата са най-автентични, изли-

зат от сърцето. 
n Как се отразява на децата 

общуването с изкуство от ранна 
възраст, какво им дава?

- много добре. развива фината 
моторика. Възпитава усет на децата 
към изкуството. те много се забавля-

ват. Веднага си проличава кои деца 
имат талант, но абсолютно всички 
са погълнати от заниманието. Гли-

ната е много благодатен материал, 
гъвкав, дава голяма свобода.

n А Вашите деца как се отна-
сят към заниманията Ви?

- Дъщеря ми учи биохимия, поч-

ти завърши, синът ми още е ученик. 
Интересно им е, поощряват ме, спо-

делят ми впечатленията си за моите 
творби.

n Ще разкажете ли какъв е ра-
ботният Ви процес?

- първо се извайва фигурата с 
всичките й форми, както ще изглеж-

да, когато е готова. Оставя се да съх-

не, което отнема около три дни - за 
да изсъхне добре в дълбочина, пре-

ди да се изпече. След това с инстру-

менти и с мокра гъба се изчистват 
излишните елементи, ретушира се. 
Фигурата се слага в пещта и става 
твърда, здрава, готова за глазиране. 
Два пъти се пече, при второто пе-

чене вече е с глазурата. Обичам да 
използвам ангоби - фина глинена 

течност с пигмент.
Докато стигна до тънкостите, 

много литература изчетох, гледах 
клипове в ютюб, търсих учебник 
за керамици в Художествената ака-

демия, но не намерих. много неща 
съм опитвала на принципа проба-
грешка, също и по отношение на съ-

четаването на цветовете. Най-хуба-

вият момент е след второто печене 
- оставям пещта два дни да изстине 
хубаво, отварям капака и най-голя-

мото вълнение е да видя какво се е 
получило. Защото глазурата, когато 
се нанесе, не прилича на това, което 
се получава в крайния вид. С кера-

миката може да се експериментира 
и откриват нови неща до безкрай. 

n Какво Ви дава изкуството на 
керамиката?

- работата с глината невероятно 
ме зарежда, за мен това е чиста ра-

дост. творческият процес е пътува-

не, което ми разкрива много за мен 
самата - каква искам да бъда, какви 
бариери имам за прескачане, как да 
следвам вътрешната си потребност. 
Начинът, по който се чувствам, ми е 
най-сигурният ориентир, когато ра-

ботя. Най-ценното нещо е да наме-

риш призванието си и след това да 
си упорит и търпелив да го следваш 
и развиваш.

“Полет на въображението” “Лудият шапкар и Заекът” “В една лодка”

“Царят и царицата”
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Поезия

КласиКа

  �
Лозан ТАКЕВ

отредаКтора

Скъпи читателю!
 

В този брой на приложението за 
литература, изкуство и култура ще 
прочетем стихотворения от съвре-

менни български поети по злободнев-

ни, но и вечни теми. Ще си припомним 
и една от емблематичните творби на 
Христо Смирненски. А в неделя пред-

стоят избори...
Приятно четене.

  �
Редактор  
Боян БойчЕВ

  �
Георги ДРАМБоЗоВ

Нощта е черна и зловеща,
нощта е ледна като смърт.
В разкъсаната земна гръд
струи се бавно кръв гореща.
В димящите развалини
безокий демон на войната
развял е хищно знамената
и меч въз меч безспир звъни.
Сред мрака непрогледно гъст

стърчи злокобен силует
на някакъв грамаден кръст,
и хилядни тълпи отвред
вървят, подгонени натам
от яростта на златний бог.
И мрака става по-дълбок,
тълпите нижат се едвам.
За въздух жадни са гърдите,
очите молят светлина,

един копнеж, мечта една
гори и се топи в душите
и през сълзи и кървав гнет,
през ужаса на мрак студен
разбунен вик гърми навред:
“Да бъде ден! Да бъде ден!”

Там само тъмен дим остана.
от него нищо се не види,
освен мъглата, разпиляна
по свлечените керемиди.
оттатък селото е пустош.
оттатък пустошта - зелена,
замислена великодушност,
от страховете набраздена.
Брадясали мъже пресичат
коларски път, затънал в нива,
а автоматите им сричат
мелодия немилостива.
Далече автобус догаря.
Край него - трупове цивилни.
Разстрелват, без да разговарят,
от упор живите... Безсилни
за съпротива, падат ничком
деца и възрастни... В тревата
до изнасилено момиче
лежат убитите му братя.
Днес телевизорът ми има
свръхразделителна способност
и виждам жал неизличима
до незначимата подробност.
С гримаса безразлична режа
парче от крехката пържола.
Въртя главата си невежа
и вино сипвам си на воля,
ала искрица полубледа
в заспалата ми съвест стене,
че някой като мен ще гледа,
когато утре стрелят в мене.

Война
  �

Боян АНГЕЛоВ

Ниесменавсеки
километър

Нас червеното знаме роди ни,
нас не ще ни уплаши смъртта -
ние сме на всеки километър
и така - до края на света.

Пада другарят в смъртен бой,
пада за теб, свобода,
за да изгрее и стане той
малка червена звезда.

Нас далечни победи ни викат,
нас ни чака в зори радостта -
ние сме на всеки километър
и така - до края на света.

  �
Найден ВъЛчЕВ

Ликвидаторът

Взривявам, събарям, взривявам, 
        събарям...
Повече го правя от трийсет лета,
но  време е днес, господа и другари,
аз къща да вдигна, на Бог с помощта.

И паметник руски или мавзолея! - 
не съм проектирал, не съм ги строил,
но ще ги съборя - закон с алинея:
през тази история аз не съм бил.

Щом мене ме няма, тя не съществува, 
но нещичко има и то ме гнети: 
Ришельо е омразен, Париж си го чува,
а музата Клио това му прости...

Взривявам, събарям, но вече се питам: 
аз нищо до днеска не ви построих, 
аз съм Ликвидатор - джудже съм  
          сърдито,
аз съм Херострат, който чака: 
         Простих!

Сега, на прощаване, ще ви призная -
искам къща да вдигна след 
             трийсет лета!
Турете и мен в тази къща накрая -
та къща музей да е на... Глупостта.

“Партизани”, художник Христо Каварналиев (1892-1951 г.)

Походнамира

Де Марица тихо шава 
из тракийска равнина
там е моята държава, 
там е моята страна.

Там Альоша се белее 
в камъка на вечността.
И в една любов живее, 
и остава в паметта...

Варварите ще събарят
обичта от векове...
Как се бута вечна вяра 
с крясъци и викове!?

И верига се изправя 
за защита в наши дни 
де Марица тихо шава 
из тракийски равнини...

Камъкът е свято място.
Няма как и този път
варварските ниски страсти
поход на мира да спрат...

чуй, Альоша над Райхстага 
знамето е закачил...
И където да го слагат, 
той ще бъде, щом е бил.

  �
Христо СМИРНЕНСКИ

(1898-1923)

Дабъдеден!

“Макове”, художник 
Владимир Димитров - 
Майстора (1882-1960 г.)
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един от най-големи-
те българи благодетели 
на времето си е индус-
триалецът пенчо Семов. 
тази година се навършват  
150 години от рождението 
му. Роден на 8 октомври 
1873 г. в габровското село 
цвятковци, той подпома-
га хиляди семейства, фи-
нансира и строи училища, 
болници, сиропиталища, 
старчески домове. Заради 
грижата за работниците 
му го сравняват с Хенри 
Форд, а заради търговския 
нюх и предприемчивост е 
наречен “българският Рок-
фелер”.

една от внушителните 
сгради, които оставя, е че-
тириетажната лятна вила, 
строена от 1928 до 1933 г. 
по проект на габровския 
архитект Никола Гръблев. 
Години наред беше изоста-
вена и гниеше в забрава. 
миналото лято обаче се 
намери купувач и заедно с 
прилежащия към нея парк 
бе продадена за 246 000 

лева на строителния пред-
приемач ивайло иванов, 
писа бта. 

тази сграда - архитекту-
рен шедьовър, е завещана 
от пенчо Семов за старите 
хора от неговите фабрики, 
както и за журналисти, об-
щественици, писатели, ко-
ито, ако няма къде да оти-
дат, да бъдат приети там до 
края на живота си на пълна 
издръжка. Намира се в кв. 
“дядо дянко”, много бли-
зо до прословутата бело-
дробна болница с формата 
на параход, която Семов 
построява първоначално за 
девически пансион и сред-
но училище. така нарече-
ният кораб в гората - едно 
от чудесата на Габрово. 
“ангажиран съм от нови-
те собственици да правя 
летописа на връщането на 
сградата към предишния й 

блясък”, сподели за дУма 
младият фотожурналист 
Радослав първанов. без-
ценно е да имаш достъп до 
нея, защото в момента се 
гради нова история. Сред 
нас, фотографите, беше 
известна като къщата на 
духовете. беше собстве-
ност на министерството 
на здравеопазването, под 
ресора на мбал “д-р 
тота Венкова” в Габрово. 
Новият й собственик иска 
да я върне в предишния й 
вид, едно към едно, както 
е изглеждала, и отново да 
има обществени, социални 
функции и предназначе-
ние. Събирахме историче-
ска информация, за да до-
бием максимално детайли, 
които да бъдат в помощ 
на реставрацията, разказа 
първанов, който докумен-
тира процеса на обгрижва-

нето на пространството. 
и днес се говори за 

човеколюбието и загриже-
ността на пенчо Семов към 
хората, с които той работи. 
естествен човек, много 
близък до подчинените си, 
прави безкрайни благоде-
яния по всички възможни 

начини. има общо      15 
хиляди работници. Знае 
малките имена на всички! 
Всеки може спокойно да 
отиде при него и да спо-
дели свой тежък проблем. 
изпраща на собствени раз-
носки в европа младежи, 
които да получат образова-
ние като текстилни инже-
нери. изгражда почивни 
станции за служителите 
си. В предприятията му са 
предвидени инвалидни 
пенсии. много често дава 
пари на свои работници, за 
да си купят земя или да си 
построят къщи. 

Съвременниците му 
разказват: Негов работник 
помолил да му заеме пари, 
с които да построи дом за 
семейството си. обещал, 
че две години по-късно 
заемът ще бъде върнат. На 
втората година работникът 
донесъл торба с жълтици 
и ги връчил на своя благо-
детел. Семов ги взел, пре-
броил ги и му ги върнал с 
думите: 

“На мен ми стига, че си 

честен. Сега ти трябват за об-
завеждане - прибери си ги!”

през 1928 г. създава 
собствена фондация “пен-
чо Семов”, на която прех-
върля част от имотите си. 
С лични средства благот-
ворителят създава фонд 
за борба с туберкулозата. 

дарява 300 000 долара за 
строежа на корпусите на 
аграрния факултет на СУ 
- днес аграрен универси-
тет в пловдив. подпомага 
и института по заразни и 
паразитни болести в столи-
цата. Според изследовате-
лите на живота му личните 
дарения на габровеца въз-
лизат на около 55 милиона 
лева, а направените чрез 
фондацията - над 200 ми-
лиона.

пенчо Семов умира на 
10 юли 1945 г. в Габрово, 
по това време наследство-
то му се оценява на около 
10 милиона тогавашни 
долара. тези средства и 
фабриките му са национа-
лизирани от новата власт. 
“Най-социалният индус-
триалец на балканите” по-
стига всичко това, воден от 

девиза: “любов, труд, по-
стоянство!” Семов продъл-
жава да живее в хилядите 
добри дела и чудеса, които 
е направил. Светъл ум и 
самороден талант, той е ис-
тински пример за щедрост 
и родолюбие, присъщи 
за богатите българи след 
освобождението. “той 
имаше, освен ум, търпе-
ние, воля и упоритост, още 
смелост и дързост, про-
зорливост и ударна мощ”, 
отбелязва тодор бурмов, 
първият министър-предсе-
дател на българия и негов 
съгражданин.

“мащабите на човека 
пенчо Семов не се измер-
ват с това къде, кога, кой го 
поставя в управленческата 
йерархия, а с човешката му 
мощ да създава, да дарява, 
да се съпротивлява, да из-
питва радост от радостта 
на хората”, заяви краси-
мира Чолакова, авторка 
на биографичната книга 
“пенчо Семов. Успехът” 
при откриването на бюст 
паметник в негова чест 
през 2012 г.

В годината, в която се 
навършват 150 години от 
рождението на великия 
българин, се предвижда 
футболен турнир “Споме-
нът за пенчо Семов” на 22 
и 23 април на терена в Ск 
“Христо ботев” в Габро-
во. плевенският футболен 
клуб “девета плевенска 
дивизия” организира про-
явата като своеобразен по-
клон пред паметта на име-
нития фабрикант. 

  �
Надежда Ушева 

Благотворителят 
Пенчо Семов
Всеотдайниятбългаринцялживотстрои
фабрики,училища,приюти,болници...
УговаряЧърчилданебомбардираГаброво

ü Пенчо Семов е акционер в 28 дружества и 
фабрики и участва в управата на четири банки и 
две застрахователни дружества.
ü Със своята фабрика за текстил “Успех” се 
превръща в един от най-големите предприемачи в 
европа - произвежда повече от 15 тона платове 
годишно.
ü Семов изиграва изключително важна роля 
при подписването на Ньойския договор. По 
първоначален план голяма част от територията 
ни е щяла да бъде отнета. Той изпраща дарение 
на двама видни католически свещеници с молба да 
лобират за България. Благодарение на това градове 
като Благоевград, Пловдив, Стара Загора остават 
български.
ü влиза в лични преговори с Чърчил с молба 
Габрово и околностите да не бъдат бомбардирани. 
ü в София Семов основава и финансира първия 
в България приют за бездомни. Безплатни 
трапезарии за ученици поддържа в Габрово, варна 
и Казанлък.
ü Дарява средства за католическия колеж “Свети 
августин” в Пловдив, за априловската гимназия в 
Габрово, за училища във варна и други градове.
ü През 1936 г. дарява част от чифлика и вилата си 
във варна, където сега се намира почивна станция 
“Журналист” на СБЖ.
ü Изгражда първите у нас тенис кортове и зимни 
пързалки. 

Интересни факти
И реставрацията му в наши дни

СнимкааВторката

“Парахода” днес е белодробна болница в Габрово

Старопиталището в оригинал... 
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  �
Иво АтАнАсов,  

бивш депутат и член на сЕМ

Всяко ново е добре забраве-
но старо. В нашия случай – не 
само добре, но и бързо, скорост-
но дори. 

Вече три десетилетия от Бсп 
се отронват фракции, движения 
и течения, регистрират се като 
партии или модните напоследък 
граждански платформи, силят 
се да влязат в парламента. И все 
уж в името на лявата идея, на по-
съвременните й варианти, на по-
широкото й представителство в 
народното събрание, на по-го-
лемите шансове за реализацията 
й. И все не успяват. 

Елементарно е защо 

когато се разтури къща, може 
с оцелелите тухли  да се направи 
колиба, дори две, че и повече, но 
никога сграда с мащаба на раз-
рушената. още по-невъзможно 
е това, ако се събори само част 
от постройката. елементарно е, 
но все се забравя. не от напуска-
щите - те са достатъчно наясно, 
че не това е пътят за оцеляване 
на лявата идея. а от онези изби-
ратели, които се вдъхновяват от 
думите на спасителите, забра-

вяйки за делата им.
Вече дори историците се за-

трудняват да посочат колко точ-
но партии се нароиха от Бсп. 
по-лесно им е да отбележат, че 
за толкова време единствено 
партията на александър томов 
успя през 1997 г. да влезе самос-
тоятелно в народното събрание, 
и то за един мандат. В два-три 
случая отломките се добираха до 
парламентарно присъствие, но 
само за по няколко месеца. при 
всички останали опити, а те бяха 
многобройни, произлизащите от 
Бсп формации не само не ми-
наваха 4-процентова бариера, но 
и с жалките си нула цяло и нещо 

процента от гласовете не можеха 
да се класират дори за субсидия.

Всичко това очертава 
безсмислието  

на подобни упражнения 

нито някой нюанс на лявата 
идея, на който толкова държи 
дадена политическа структура, 
смогва да завладее умовете на по-
широчък кръг избиратели, нито 
пък модерните й аспекти отнемат 
поне мъничка част от територи-
ята на традиционните възгледи. 
новите формации се появяват 
като метеори и по същия начин 
изчезват или се спихват до жалки 
десети и дори стотни от процен-

та. резултатите на Бсп се влоша-
ват, но се свива не само нейната 
парламентарна група, а и общият 
брой леви депутати. сумарният 
ефект, всъщност - дефект, са на-
маляващите възможности да се 
отстояват интересите на бедните 
и средните слоеве.

освен “Левицата!”, друга пар-
тия, прилъгваща част от избира-
телите на Бсп, е “Възраждане”. 
най-вече заради антивоенната 
риторика и заради приемливото 
за социалистите отношение към 
русия. но и гласовете за тази 
формация в крайна сметка ще 
отидат нахалост, защото тя върви 
по пътя на “атака”. партията на 
Волен сидеров влезе неведнъж в 
парламента, лидерът й беше тре-
ти на президентските избори през 
2011 г., а това си е успех, депута-
тите й държаха остри речи, имат 
и интересна телевизия, която не 
се вписва в мейнстрийма. когато 
обаче се стигаше до важни гла-
сувания, примерно при вотовете 
на недоверие, подкрепяха прави-
телствата на ГерБ. това проти-
воречиво поведение постепенно 
понижи рейтинга им и те вече не 
могат да влязат в парламента. 

Подобно лъкатушене 
демонстрира  

и „Възраждане“

на думи е против нато и 
войната, но на 27 юли м.г. гласу-
ва за актуализация на цената на 

онези изтребители ф-16, които 
купихме през 2019 г. и все още 
не са ни доставени. така с гла-
совете и на “Възраждане” тези 
самолети ще струват по-скъпо 
на България.

формацията на костадин 
костадинов влезе за първи път 
в парламента благодарение и 
на риториката против ваксини-
те срещу коВИД. Имат право 
на такава позиция, разбира се, 
лицемерното е, че немалка част 
от техните депутати се оказаха... 
ваксинирани. 

същото е и с активността им 
срещу въвеждането на еврото. И 
на това имат право, но когато де-
путатите им попълниха имущест-
вените си декларации, се видя, 

че спестяванията  
им са в… евро

наскоро костадинов заяви, 
че вече са събрали 500 хиляди 
подписа за референдум срещу 
еврото и че ако получат по-
малко гласове на предстоящи-
те избори, това ще е сигурен 
знак, че вотът е манипулиран. 
колко наивен трябва да е чо-
век, за да повярва! 

Лидерът на “Възраждане” 
прекрасно знае, че няма как 
всеки, подписал се за референ-
дума, да е привърженик на не-
говата партия, но го изговаря 
в публичното пространство. 
тъкмо този манипулативен 
подход, както и разминаване-
то между думи и дела, вещаят 
лоша перспектива на “Въз-
раждане”. Ще бъде жалко, ако 
хората прозрат това едва след 
време.

на притиснатата в преса 
между “Левицата!” и “Възраж-
дане” Бсп й предстои тежко 
изпитание на 2 април. 

Но тя е направена  
от здрав материал 

повече от 130-годишен, и конку-
рентите й в социалното и анти-
военното пространство няма да 
успеят и този път да я смачкат. 
надграждайки максимата, че 
новото е не просто добре, но и 
бързо и дори скоростно забраве-
ното старо, те сами скачат в улея 
от скорострелната си поява до 
скоропостижното си изчезване 
от парламентарното простран-
ство. 

както се случи с всички по-
добни преди тях. 

Мая Манолова и татяна Дончева едва сега се сетиха, че представляват  
левите хора. с години те бягаха от това определение

За левите 
ментета 
и оригинала

Костадин Костадинов залага  
на зрелищата, но когато работата  
опре до политика и идеи,  
“възраждане” просто изчезва

„Възраждане”гласувахазаактуализация
наценатанаонезиизтребителиФ-16

Разпечатката от гласуването в 48-ото народно събрание, 
от която ясно се вижда, че депутатите от “възраждане” 
са подкрепили актуализацията на цената на изтребителите 
Ф-16. Костадин Костадинов многократно се опита  
да прикрие факта, че истината се вижда ясно
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Днес излезе информация, 
че служебното правителство 
намаля драстично с 40% так-
си, които комисията за регу-
лиране на съобщенията (крС) 
събира от името на държавата. 
Обяснението - насърчаване на 
инвестициите, стимулиране на 
иновациите и т.н. В същото 
време телекомите продължа-
ват да получават компенсации 
от държавата (разбирай от 
всички нас) за цената на елек-
троенергията. И ако това не е 
достатъчно, преди няма и ме-
сец увеличиха месечните такси 
на потребителите с пълният 
размер на годишната инфла-
ция (15.3%) отново с подобни 
доводи. 

Въпреки призивите, на-
стоящето ръководство на кЗп 
мълчаливо отказва да обяви 
клаузите за индексация в дого-
ворите с телекомите за нерав-
ноправни. Ако всичко това не 

е подарък за милиони, здраве 
му кажи. накратко, държавата 
се отказва от приходи, но за 
сметка на това подарява торби 
с пари без никакви насрещни 
ангажименти. Същевременно 
данъкоплатеца го прекарват 
под подозрително затворените 
очи на кЗп с одобрението на 
служебното правителство.

За да не бъда голословен, 
нека разгледаме в какъв кон-
текст се правят тези подаръци.

- първо, преди 2 седмици 
от мФ изтече апокалиптичен 
доклад как държавата ще фа-
лира, как хазната няма пари, 
защото виждате ли лошите де-
путати (разбирай тези от БСп) 
се пребориха с огромни усилия 
да бъдат увеличени социалните 
плащания и подкрепен българ-
ският народ по време на ико-
номическа криза. Заговори се 
за увеличаване на данъци, оря-
зване на разходи и замразяване 
на доходи. И в същото време, 
точно това служебно правител-
ство решава да прави подаръци 
на телекомите. Интересно, за 
кого е по-загрижен румен ра-
дев, за големите бизнеси или за 
българският народ?

- Бърза справка на сайта на 
кЗп показва, че телекомите са 
едни от най-често разследва-
ните и наказвани за прилагане 
на нелоялни търговски прак-
тики бизнеси. преди да бъдем 
незаконно освободени като 
ръководство на кЗп с колегите 
почти всяка седмица се произ-
насяхме по казуси свързани с 
телекомите. Дори и в момента 

текат различни дела за нало-
жени санкции. С други думи, 
имаме агресивни търговци, от 
които има още какво да се же-
лае по отношение прилагане на 
защитата на потребителите. 

когато миналата година 
телекомите се опитаха да уп-
ражнят индексация на так-
сите, само навременната и 
категорична намеса на минис-
търа на икономиката корне-
лия нинова и на тогавашният 
председател на кЗп Димитър 
маргаритов спряха драстич-
ното увеличение. това беше 
преди повече от една година. 
За съжаление както вече мно-
гократно се доказа, за служеб-
ното правителство на румен 
радев потребителската поли-

тика не е приоритетна. тази 
година таксите бяха индекси-
рани с над 15%.

- Служебното правителство 
прави поредните промени от-
въд конституционните си за-
дължения за провеждане на из-
борите. Защо е тази припряност 
да се свалят таксите на телеко-
мите сега, вместо да се оставят 
на редовен кабинет? Остават 
броени дни до провеждане на 
изборите. Със сигурност не е 
за да се помогне на потребите-
лите да си плащат увеличените 
сметки. 

не изглежда и да се действа 
в интерес на държавния бю-
джет. единствената оставаща 
възможност е, че се действа в 
интерес на телекомите, които 

бяха подкрепяни през цялата 
минала година от данъкопла-
тците и въпреки всичко уве-
личиха таксите на същите тези 
данъкоплатци.

ето защо е важно да се гла-
сува в неделя и да се състави 
редовен кабинет. на безот-
четността на служебното пра-
вителство и на едноличното 
управление на румен радев 
трябва да се сложи точка. Има-
ме нужда от стабилно управле-
ние, с ясен социален вектор в 
интерес на обикновените хора 
за да не се допускат подобни 
съмнителни практики да про-
дължават да се прилагат. Вре-
ме е всички ние да излезем и да 
гласуваме според интереса на 
собственият джоб.

До преди вчера изглеж-
да наивно съм мислил, 
че опитите за справяне с 
ценовия шок от страна на 
служебната власт са то-
тално провалени поради 
некомпетентност и безха-

берие. 
Днес обаче, след ре-

шението за невиждано 
щедрия великденски по-
дарък към мобилните опе-
ратори, истината светна 
- грозна и жестока!  както 
в този случай, така и при 
ръста на цените, очевид-
но целта е била някой да 
печели безконтролно и да 
спекулира безнаказано на 
гърба на обикновения по-
требител. 

ето защо всъщност 
беше това шикалкавене 
и усукване - имитация на 
дейност, завършила без-
славно с пародийния “сайт 
за сравнение на цените”.

миналата година кор-
нелия нинова успя да спре 
увеличението на цените на 
телекомите.

при служебното уп-
равление за почти година 
не беше проведена нито 
една среща с търговските 

вериги (или поне не офи-
циално?!), а се говореше 
за това от октомври. едва 
ли вече някой се съмнява, 
че службашите са били 
щедро възнаградени за 
своето бездействие и ман-
киране (а вече и открито 
действие в полза на мо-
нополите), ясно съзнавай-
ки, че не може да им бъде 
търсена отговорност по 
конституционен ред, като 
успешно проведоха поли-
тика за облагодетелстване 
на големите риби за смет-
ка на джоба на обикнове-
ния човек... 

Всъщност, естестве-
но, че отговорност може 
да бъде търсена - затова 
трябва да бъде излъчено 
незабавно редовно пра-
вителство със социално 
отговорни министри, ко-
ито освен да разобличат 
извършените безобра-
зия, да предприемат вед-
нага действия за защита 
на потребителите, преди 
последиците от служеб-
ното управление да са 
станали фатални за оце-
ляването ни!

 

 

 

 

 

1. За да имате цялата нужна информация относно договора Ви, винаги искайте 
всички свързани документи да ви бъдат предоставени на място, преди сключване на 
договора. 
2. Информирайте се онлайн, когато се правят промени в Общите условия и какво 
точно включват те. Ако операторът въведе по-лоши общи условия от тези, на 
които сте се съгласили, Вие имате право да прекратите договора без неустойки. 
3. Ако сте дискутирали офертата си по телефон и сте се съгласили за нея, имате 
право да поискате копие на записа на разговора, който операторите са задължени 
да съхраняват. 
4. Имате право да прекратите договор с телеком в случай на смърт на абоната без 
предизвестие и без да дължите неустойки освен за крайно устройство. 
5. По-възрастните потребители да не се предоверяват на устните разяснения на 
консултантите и да не се съгласяват да подписват документи в офисите на мобил-
ните оператори преди да се уверят с какво точно ще се ангажират, какви услуги 
ще получат и колко ще заплатят за тях. Ако срещнат затруднения с разбирането 
на някои от клаузите, да се консултират с независим специалист или поне със свой 
близък преди да положат подписа си. 
6. Винаги се информирайте при прекратяване на договора за какво точно плащате 
и защо трябва да го заплатите, за да избегнете начисляване на недължими суми. 
7. Винаги проверявайте дали предложената за Вас услуга е със или без ДДС. 
8. Когато Ви се предлага безплатно услуга или устройство, внимателно прочетете 
дали не се увеличава месечната Ви такса или не трябва да заплатите нещо допъл-
нително (например месечна застраховка на устройството).

Огромен подарък на телекомите 
за сметка на хората
Служебнияткабинетправипореднитепромени
отвъдконституционнитесизадължениязапровежданенаизборите

  �
Иван ФРЕНКЕВ*

*Авторът е бивш  
председател на КЗП

Какво е важно да знаем за 
договора ни с мобилен оператор

Истината светна -  
грозна и жестока

*Авторът е бивш 
председател на КЗП  

и зам.-министър  
на икономиката

  �
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Премиера на „Книга за Нери”
ИК “Хермес” 

организира преми-
ера на “Книга за 
Нери” от Евгений 
Тодоров на 31 март 
от 18,30 ч. в Со-
фийската градска 
художествена га-
лерия. “Вътрешно-
то ми оправдание 
да поема риска и да 
напиша тази книга 
е надеждата, че ще достигне до 
тези, от които зависи утрешният 
ден на българската журналистика. 
Може би ще придобият кураж да 
тръгнат по нелесния път. Ще пре-
ценят, че не е толкова страшно да 
останеш цял живот верен на свои-
те принципи и морал...”, пише Евге-
ний Тодоров за книгата, посветена 
на неговата съпруга Нери Терзиева, 
която си отиде от този свят на  
2 юни 2022 г.

Музеят на хумора и 
сатирата празнува 51 години

Музеят на хумора и сатирата в 
Габрово отбелязва на 1 април своя-
та 51-ва годишнина. На Междуна-
родния ден на хумора и шегата той 
отваря широко врати за всички же-
лаещи да споделят празника му. Как-
то всяка година, екипът на музея по-
казва истинска габровска щедрост и 
през целия ден е подготвил събития 
за всички възрасти, а входът е сво-
боден. След като през 2020 г. там 
бе създаден нов, просторен магазин 
с голямо разнообразие от оригинал-
ни и осъвременени сувенири, сега се 
открива онлайн магазин. Там вече са 
част от емблематичните габровски 
сувенири. В програмата на 1 април 
има рисуване на шаржове на живо с 
карикатуристите Ивайло Цветков, 
Ирина Китанова и Валентин Геор-
гиев, детски ателиета, концерт на 
квартет “ТараЛеща”, дегустация 
на висококачествени занаятчийски 
вина. Пълната програма - в сайта 
на ДУМА.

В Деня на шегата  
Хитър Петър ще радва 
децата във Велико Търново

СНИМКАТЕАТЪР“ВЕСЕЛ”

В съботния афиш на Куклен 
театър “Весел” на 1 април от  
11 ч. в читалище “Искра” във Велико 
Търново ще гостува Хитър Петър. 
Едноименният спектакъл е сред лю-
бимите заглавия в репертоара на 
театъра повече от 20 години. Дра-
матизацията е по български народ-
ни приказки и е дело на Маргарита 
Маринова. Постановката, сцено-
графското решение и музикалното 
оформление са на Веселин Василев, 
а студийният звукозапис - на Петър 
Атанасчев. В спектакъла участват 
Веселин Василев и Елка Баланова.

ЕЛЕНКОЛЕВА,актриса
ИВАНЯХНАДЖИЕВ,художник
ИВАЙЛОГЮРОВ,певец
КИРАНКОЛАРОВ,режисьор
МУСТАФАХАДЖИ,главенмюфтия
НИКОЛАЙИЛИЕВ,
бившфутболеннационал

Известното клавирно дуо - виртуозните сестри катя и ма-
риел лабек, се завръща в София за концерт със Софийската 
филхармония на 2 април. под палката на маестро Найден то-
доров те ще представят изключителния концерт за две пиана 
на Франсис пуленк. елегантната френска вечер включва още 
“Следобедът на един фавн” от клод Дебюси и забележително-
то “Болеро” от морис равел, научи Дума от кремена Нико-
лова-Флор, реклама и връзки с медиите на СФ.

концертът за две пиана и оркестър е създаден за три месеца 
през лятото на 1932 г. и е смятан за кулминацията на ранния 
период на Франсис пуленк. творбата е поръчана и посветена 
на принцеса едмон дьо полиняк, покровителка на изкуствата, 
на която са посветени много шедьоври от началото на ХХ век. 
В нейния парижки салон се е събирал музикалният авангард на 
тогавашното време. премиерата е била на 5 септември 1932 г. 
на концерт на международното общество за съвременна музи-
ка във Венеция, в изпълнение на пуленк и неговия приятел от 
детинство Жак Феврие, с оркестъра на “ла Скала” под палката 
на Дезире Дефоу. по-късно композиторът изпълнява концерта 
и заедно с Бенджамин Бритън в англия през 1945 г.

първата по рода си меж-
дународна изложба, просле-
дяваща развитието на някои 
от най-ранните земеделски 
общности в Югоизточна ев-
ропа до появата на племен-
ни кралства и монархии, се 
открива на 31 март в музея 
“Фийлд” в Чикаго. експози-
цията “първите владетели на 
европа” представя културни 
ценности от 11 държави от 
Стария континент, съхранява-
ни в 26 музея, и е първото по 
рода си мащабно сътрудни-
чество между Северна аме-
рика и Югоизточна европа.  
В него централно място заемат 
три български музея - Наци-
оналният исторически музей, 
регионалният исторически 
музей в русе и регионалният 
исторически музей във Варна, 
научи Дума от НИм.

Изложбата включва пове-
че от 700 предмета на култу-
рата, които датират от неолита 
до желязната епоха. Основен 
акцент са уникалните бъл-
гарски съкровища: Боров-
ското съкровище от първата 
половина на IV в. пр.н.е. и 
находките от могилния гроб 
на тракийски аристократ от 
Голямата могила до с. Злати-
ница, датиран към средата на  

IV в. пр.н.е., включващи уника-
лен златен венец с апликации, 
пръстен-печат, наколенник и 
два ритона от сребро; златен 
наушник от първата полови-
на на III в. пр.н.е., открит край 
Синеморец, с изображението 
на древногръцката богиня на 
победата Нике. Част от наход-
ките от най-старото обработе-
но злато в света, открито във 
Варненския халколитен не-
кропол и датирано в периода 
между 4600 и 4200 г. пр.н.е., 
се включват във втората част 
от проекта - пътуваща излож-
ба “първите владетели на ев-
ропа”, която се реализира в 
музея “Фийлд” в Чикаго. Из-

ложбата има за цел да разкрие 
пред американската публика 
историята за това как хората 
са придобили власт и влияние 
чрез натрупване на богатство 
и контролиране на търговия-
та, технологиите, ритуалите и 
войната.

Държавите, сред тях и 
България, които представят 
своето културно наследство, 
са албания, Босна и Херце-
говина, Хърватия, унгария, 
косово, Черна гора, Северна 
македония, румъния, Сърбия 
и Словения. американската и 
световната публика ще имат 
уникалната възможност да 
видят артефакти, които за 

първи път застават едни до 
други, никога не са напуска-
ли пределите на територии-
те на своя произход, а други 
никога не са били излагани в 
музейна среда.

Български съкровища 
на изложба в Чикаго
Експозицията„ПървитевладетелинаЕвропа”включвакултурно-
историческипредметиот11държави,показанизапървипътзаедно

СНИМКИНАЦИОНАЛЕНИСТОРИЧЕСКИМУЗЕЙ

СНИМКАСОФИЙСКАФИЛХАРМОНИЯ

Клавирното дуо Катя и 
Мариел Лабек се завръща 
на софийска сцена

СНИМКАБНР

Детският хор на БНр и камерният ансамбъл “Софийски со-
листи” подготвят изключително музикално преживяване в на-
вечерието на Великденските празници. “Стабат матер” на пер-
голези ще изпълнят заедно двата водещи състава на 31 март от  
19 ч. в аулата на Софийския университет. Диригент ще бъде 
константин Добройков, солисти - Ина кънчева и мария радое-
ва. Идеята за поканата към “Софийски солисти”, маестро До-
бройков и блестящите Ина кънчева (сопран) и мария радоева 
(мецосопран) е на главния диригент на Детския радиохор Ве-
неция караманова. Хорът е пял неведнъж с камерния ансам-
бъл и с двете солистки, които са започнали впечатляващата 
си кариера именно от неговите редове. На 31 март Детският 
радиохор ще излезе на сцената за пръв път под диригентство-
то на константин Добройков. 

Организатори на концерта са БНр и катедрата “музика и 
мултимедийни технологии” в Су “Св. климент Охридски”, 
научи Дума от Николета еленкова, експерт “Връзки с об-
ществеността”.

Детският радиохор  
и „Софийски солисти”  
с Великденски концерт
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

23 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

Ипатий притежавал
дара на чудотворството и
помогналнамногохора

Великият Божий угодник
светиИпатий,епископнаград
Гангра,вПафлагония(малоа-
зийска област), бил един от
318 свети отци, участвали в
ПървияВселенскисъбор,сви-
канпрезцаруванетонаКон-
стантинВелики(324-337г.)в
градНикея.Заедносостана-
лите свети отци той изобли-
чилАрийвереси гопредал
наанатема.

СветиИпатийполучилот
Богадарначудотворство.При
царуването на Констанций,
койтосевъзцарилследсмър-
ттанасвоябратКонстантин,
в царския дворец допълзяла
огромна змия. Заобиколила
царскатасъкровищница,спря-
ласепредвходаинепускала
никого да влезе. Констанций
изпратил да викнат Божия

светителИпатий вЦариград.
Посрещналгоспочести,пок-
лонилмуседоземятаигопо-
молилдапрогонисмолитвата
сизмиятаотцарскатасъкро-
вищница.Ипатийвдигналочи
къмнебетоипризовалнапо-
мощГоспода,пъхналжезъла
впасттаназмиятаияповел
като завързан пленник. Като
се приближил до огнената
пещнаплощада,коятогоряла
сголемипламъци,страшната
змиясесгънала,хвърлиласе
в огнената пещ и изгоряла.
Царят въздал огромна бла-
годарностнаБогаиНеговия
угодник, когото почитал като
свойбаща.

Когато светецът се за-
връщал на своя светителски
престол, зли хора му устро-
илизасада.Нападналиго,на-
ранилиготежкоигохвърлили
втинятанаблатото.Светата
душанаИпатийсеотделила
от тялото и се представила

при Господа. Убийците скри-
литялотовблизкатапещера
исизаминали.

Един земеделец, който
държал сламата си в тази
пещера, намерил мъртвото
тяло,акогатопозналвмърт-
веца епископ Ипатий, разка-
зал на съселяните си, те се
събрали,взеличестнототяло
насветияотецигопогребали
спочести.

днес събота неделя понеделнИк

ПромЕНлИВо ГръмотЕВИЦИ СлАБдъжд оБлАчНоСдъжд

максимални максимални максимални максимални

19
oC 19

oC 17
oC 13

oC

овен

рак

телец

лъв

БлИЗнацИ

дева

веЗнИ

коЗИрог

скорпИон

водолей

стрелец

рИБИ

Денят е зареден със силна 
енергия. Всичко започна-
то днес ще върви гладко и 
без усложнения.

Пред вас ще възникнат 
затруднения, свързани с 
невъзможността да из-
пълните свое намерение. 

Очаквана развръзка и бла-
гополучно развитие на 
финансов проблем. Не от-
казвайте помощ.

Имате идеи за развитие-
то на работата си и днес 
ще имате възможност да 
ги споделите.

Потърсете си подходя-
щите начини, чрез които 
да се поддържате в добра 
кондиция и сила на духа. 

Постигайки целта си, ще 
се почувствате удовлет-
ворени. Ще видите меч-
тата си осъществена.

Мислете за здравето си, 
не издевателствайте над 
себе си и по-често общу-
вайте с любими хора.

Ще постигнете желани-
те резултати и придо-
бивки, ако подходите към 
задачите си отговорно.

Не пропускайте възмож-
ност да спечелите внима-
нието на човек, който ще 
ви направи добра оферта. 

С навременните си реше-
ния ще си спестите време 
и нерви в работата. Ще 
уредите финансов въпрос.

Имате нужда от промя-
на. Бъдете смели и не се 
страхувайте да бъдете 
дори провокативни.

Приемайте спокойно и 
уравновесено всякакви но-
вини днес. Нямате причи-
ни за притеснение.

православенкалендар

Църкватапочитана31мартсв.свщмчкИпатий,еп.Гангърски.преп.аполо-
нийегипетски

05.55 денятзапочва -сутрешен
блоксХристинаХристова
иСимеонИванов

09.20 100%будни - сутрешно
токшоусНадеждаИвано-
ваиСтефанА.Щерев

11.00 Култура.БГ-предаванеза
културасдимитърСтояно-
вич

12.00 Посветаиунас
12.25 Новининатурскиезик
12.30 Светътнажестовете
12.45 телепазаренпрозорец
13.00 Последният печели - за-

бавно-познавателно се-
мейнокуизшоу/п/

14.00 малкиистории
15.00 “Принцесалилифее”-ани-

мационенфилм
15.15 “Арабела се завръща или

румбурак - крал на света
наприказките”-твфилм

15.45 телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 Светътиние
17.00 Българияв60минутисма-

рианаВекилска
18.00 Посветаиунас
18.30 ощеотденя-коментарно

предаване
19.00 Последният печели - за-

бавно-познавателно се-
мейнокуизшоу

20.00 Посветаиунас
20.30 ГласоветенаБългария
21.00 “Краянапесента”

-играленфилм
22.30 Вечнатамузика
23.00 Посветаиунас
23.25 Избори2023:Заключител-

нипредизборниклипове
23.40 “В лабиринта” - игрален

филм(14)
01.55 100%будни-сутрешното-

кшоусНадеждаИвановаи
СтефанА.Щерев/п/

03.30 Култура.БГ - предаване с
димитърСтоянович/п/

04.30 “Арабела се завръща или
румбурак-кралнасветана
приказките”-твфилм/п/

05.00 моятплейлист/п/

00.20НашиятследобедсБСтВс
ЕленаПенчукова(п)

01.30Предизборностудио(п)
02.25 дискусионен клуб с Вели-

зарЕнчев(п)
03.20 Контра със Страхил Анге-

лов(п)
04.15 думата е ваша - открита

линия(п)
05.15Хубаваси,татковино
05.40НашиятследобедсБСтВс

ЕленаПенчукова(п)
06.50музикаленантракт
07.30Актуалноотденя(п)
08.05 Студио Икономика с Нора

Стоичкова(п)
09.00 Шевица с Ивайло Шопски

(п)
10.00тВпазар
10.15 думата е ваша - открита

линия(п)
11.15тВпазар
11.30музикаленантракт
12.00Хубаваси,татковино
12.30тВпазар
12.45 лява политика с Алексан-

дърСимов(п)
13.45музика
14.00НашиятследобедсБСтВс

ЕленаПенчукова
15:00тВпазар
15.30Новини
16.00документаленфилм
16:25тВпазар
16.30 думата е ваша - открита

линия
17.30тВпазар
17.45музикаленантракт
18.00документаленфилм
18.30Новини-централнаемисия
19.15Актуалноотденя
20.00 дискусионен клуб с Вели-

зарЕнчев
21.00Предизборностудио(п)
22.00Новини-централнаемисия

(п)
22.30Актуалноотденя(п)
23:05тВпазар
23.10документаленфилм

06.00“тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“Предиобед”-токшоусво-
дещидесиславаСтоянова
иАлександърКадиев

12.00 bTV Новините - обедна
емисия

12.40“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.30 “Стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.30“огледаленсвят”-сериал
15.30Премиера:“опасниулици”-

сериал,с.16
17.00bTVНовините
17.30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова

18.00 “Станибогат” - куизшоус
водещмихаилБилалов

19.00 bTV Новините - централна
емисия

20.00 Премиера: “опасно изку-
шение”-сериал,с.5еп.29

21.00Премиера: “меннемеми-
слете”-сериал,еп.57

22.00 “ШоутонаНиколаосЦити-
ридис”-вечернотокшоу

23.00bTVНовините-къснаеми-
сия

23.30“татенца”-сериал,еп.75
00.20“Катонакино”-предаване

закино
00.30 “Столичанивповече” -се-

риал,с.6еп.11
01.20“Скъпинаследници”-сери-

ал,еп.131
02.10bTVНовините/п./
02.40“Предиобед”/п./-токшоу
04.35 “огледален свят” /п./ - се-

риал
05.30“тролчета:Купонътпродъл-

жава” -сериал,анимация,
еп.5

06.00 “Здравей, България” - су-

трешенблок

09.30 “На кафе” - предаване на

NOVA

12.00 НовинитенаNOVA

12.30 “Наследство” (премиера) -

сериенфилм

13.30 “остани с мен: Завинаги”

(премиера)-сериал

15.00 “Не ме оставяй” (премие-

ра)-сериенфилм

16.00 НовинитенаNOVA

16.10 “Пресечна точка” - публи-

цистичношоу

17.00 “Семейнивойни” - телеви-

зионнаигра

18.00 “Голямото преследване”

(премиера)-телевизионна

игра

19.00 Новините на NOVA - цен-

тралнаемисия

20.00 “Един за друг” (премиера)

риалити,сезон4

23.00 НовинитенаNOVA

23.30 “Специален отряд” - сери-

ал,сезон1

00.30 “черниятсписък” (премие-

ра)-сериал,сезон8

01.20 “Престъпни намерения” -

сериал,сезон2

02.00 “Ямата”-сериенфилм

03.40 “останисмен:Завинаги”-

сериал/п/

05.30 “Наследство” - сериен

филм/п/

скръбнавест

роден е в пловдив, 
където преминава житей-
ският му път. Завършва 
средното си образование 
в първа мъжка гимназия, 

а висшето си образование - с първия випуск 
за инженер-технолози на факултета по хра-
нителна промишленост към вси в пловдив.

Цялата му професионална дейност е 
свързана с развитието на хранителната про-
мишленост в България. Започва като инже-
нер-технолог в комбинат „първи май“; за-
вежда сектор „Хранителна промишленост“ 
в областното управление, научен сътрудник 
в института по консервна промишленост. 
през 1970 г. му е присъдено научното звание 
„старши научен сътрудник“ втора степен, а 
през 1992 г. -  „старши научен сътрудник“ 
първа степен. Бил е член на изпълнителното 
бюро на стопанската академия, главен ре-
дактор на сп. „Хранителна промишленост“, 
член на висшата атестационна комисия и др. 
носител на орден „кирил и методий“, Зла-
тен орден на труда и други отличия.

най-голяма част от професионалната би-
ография на Борис михов е свързана с инсти-
тута по консервна промишленост в пловдив, 
чийто директор е от 1972 г. до пенсионира-
нето си през 1992 г. под негово ръководство 

се изградиха първокласни специалисти за 
нуждите на консервното производство. Бла-
годарение лично на Борис михов институ-
тът беше запазен в годините на тоталното 
разграждане и сега е единствен по рода си в 
страната ни.

той беше всестранно развита и хармо-
нична личност, голям любител на спорта, иг-
раеше във футболен клуб „спартак“ и е един 
от първите състезатели по тенис на маса в 
града, а по-късната му любов беше тенис на 
корт. Другата му голяма страст беше музика-
та. няма да забравим красивият му тенор. в 
дома си остави огромна библиотека.

сред колегите и приятелите е познат със 
своето трудолюбие и отдаденост в работата, 
с достойното си научно и професионално 
поведение, с ярко изявената си гражданска 
позиция, като отзивчив и с отворено към 
другите сърце.

остана верен докрай на социалистиче-
ската идея, на която служи безрезервно.

отиде си от този свят един добър и дос-
тоен човек! 

      
поклон преД светлата му памет!

                                                
От членовете на 107 ОПО  

на БСП Пловдив - Район „Централен“

на 95 години си отиде от нас 
един от ярките строители на социалистическа България

БорИс грИгоров МИХов
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Свят:ТаняГлухчева-220
култура:вилианаСемерджиева-завеждащотдел-
240;НадеждаУшева-240
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отговоринакръСтоСловицата

отБроЙ62

водоравно:
Студ. Свита. Ама. Анали. “Нивалин”. Ан-

тракт. Калина. Карас. Исин. Нева.Миномет.
Дъмпинг.Авока.Силао.Илона.“Ал”.“Мцири”.
Ика.“ФСБ”.Шии.Троян.Мику.Баир.Омоним.
Орар.Нирвана.“Оропон”.Рало.Ивана.Отсек.
Ра.Иракит.Опан.Дам. Тропи. “Ени”.Руини.
Омлет.Пергели.Уайлас.Каор.Балетист.
отвЕСно:
СтанкеДимитров,Марек.Унт/Мати/.Въл-

ци.Ара.Мура.Удар.“Амаи”.Брони.Иго.лак.
Порта. “Партнер”.Исиками.Ирино /Йоширо/.
Арил. “Трини”. Ориноко. Иб. чин. Англия.
“Типо”.Тиксо.Окнов/Михаил/.Стимул.Тава.
Мана. Маре /Жан/. лае. Алиева /Атидже/.
Монако. Ейт. Калисто. Финал. Петли. Мини.
Каски. Оран. Ас. Банан. Албуми. Аникст /
Александър/.
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ТРОПС
16 

Гледайте

Футбол
по Диема спорт
17.30 Етър - беласица
22.00 Марсилия - Монпелие

по Диема спорт 2
22.00 бърнли - Съндърланд 

по макс спорт 1
тЕниС
20.00 “Мастърс” в Маями

по макс спорт 2
баСкЕтбол
21.30 олимпиакос - 
Панатинайкос

утре
Футбол
по Диема спорт
17.00 нотингам - уулвърхемптън

по Диема спорт 2
14.30 Ман Сити - ливърпул
17.00 арсенал - лийдс
19.30 Челси - астън Вила

по Диема спорт 3
19.30 байерн М - борусия Д

по ринг
16.00 кремонезе - аталанта
22.30 Спортинг л - Санта клара

по нова спорт 

16.30 Рб лайпциг - Майнц

по макс спорт 3
19.00 интер - Фиорентина
21.45 Ювентус - Верона

по макс спорт 4
22.00 Елче - барселона

по макс спорт 2
баСкЕтбол
19.00 левски - Черноморец

по Диема спорт 3
ФоРМула 1
8.00 Гран при на австралия 
(квалификация)

В неделя
Футбол
по Диема спорт 2
16.00 уест Хем - Саутхемптън
18.30 нюкасъл - Ман Юнайтед
21.45 ПСЖ - лион

по ринг
19.00 Рома - Сампдория

по нова спорт
19.30 Паок - аЕк

по макс спорт 3
16.00 Монца - лацио
21.45 наполи - Милан

по макс спорт 4
17.15 Реал М - Валядолид
22.00 атлетико М - бетис

по Бнт 3
ХуДоЖЕСтВЕна 
ГиМнаСтика
13.00 Ск в “арена София”

по Диема спорт 3
ФоРМула 1
8.00 Гран при на австралия

по макс спорт 1
тЕниС
20.00 “Мастърс” в Маями

по макс спорт 2
МотоциклЕтизъМ
19.50 Гран при на аржентина

Напрежението ме-
жду БФС и Димитър 
Бербатов пак се покачи. 
рекордьорът по голове 
за България е сигурен, 
че един ден ще сме-
ни Боби михайлов на 
президентския пост. От 
“Бояна” не му останаха 
длъжни и отговориха, 
че лидерът на опозици-
ята е млад пенсионер, 
който си търси работа.

“От 2005 г. са се 
сменили 14 треньори, 
винаги те са виновни. 
И никога хората, ко-
ито взимат тежките 
избори и назначават 

тези треньори. 
БФС са въвлечени 

в целия процес. тре-
ньорът не е назначен 
сам и тези, които са го 
сложили, трябва да но-
сят отговорност. това 
са 15 години на греш-
ни решения. Имаме и 
гласна, и негласна под-
крепа, но това е защото 
е насаден страх след 
толкова години упра-
вление”, каза пред БНт 
Бербатов. “Ситуацията 
в България е зле. Без 
силна държава буксу-
ват много сфери от жи-
вота, спортът - също. 

тъй нареченият екип от 
бивши играчи прекали. 
преди всеки мач атаку-
ват футболистите, от-
бора и футболния съюз. 
малко да се осъзнаят и 
да слязат на земята. те 
само вредят, а не пома-
гат на националния от-
бор. Бербатов и компа-
ния не са работили във 
футбола, нямат и ден 
административен стаж. 
И в същото време имат 
претенции да ръково-
дят, което е нелепо”, 
каза пред “Блиц” ви-
цепрезидентът на БФС 
емил костадинов.

Бургаският Нефтохимик е първенец след 
края на редовния сезон в Националната волей-
болна лига. “Шейховете” си узакониха лидер-
ската позиция след победа с 3:1 гейма (22, 12, 
-22, 13) над Черно море Баск.

Отборите в топ 8 бяха известни преди по-
следния, 22-ри кръг, но интригата беше в под-
реждането им. Нефтохимик е на върха с 54 т., 
пред Левски - 50, шампиона Хебър - 50, Дея 
Спорт Бс - 48, ЦСка - 47, Берое - 39, монтана 
- 35, и пирин разл - 23. За оставане в елита ще 
се борят Добруджа - 19, Черно море - 15, марек 
Юнион-Ивкони - 12, и Славия - 4.

Четвъртфиналните двойки: На 3, 6 и 8 ап-
рил: Нефтохимик - пирин разл и Дея спорт Бс 
- ЦСка; на 4, 7 и 9 април: Левски - монтана и 
Хебър - Берое.

В 1/4-финалите се играе до 2 победи от 3 
мача.

България ще се бори за четири олим-
пийски квоти за париж 2024 в женския 
бокс. първата квалификация е на ев-
ропейските игри в полша през лятото. 
Бронзовата медалистка от Световното 
в Ню Делхи Светлана каменова (57), 
Станимира петрова (54), аслъхан мех-
медова (60) и една измежду Венелина 
поптолева (52) и Златислава Чуканова 
(50) ще бъдат претендентките, разкри 
треньорът на националките Борислав 
Георгиев. Ветеранката Севда асенова 
(48) - трикратна европейска шампион-
ка, е контузена и няма да е сред тях.  

каменова спечели своя медал след 
безпрецедентно декласиране на тай-
ванката Лин - двукратна световна 
шампионка, заради нечиста игра в чет-
въртфинала и в полуфинала. така бъл-
гарката се окичи с бронзов медал, като 
делегацията ни бе уведомена за това 
само 4 часа преди награждаването. И 
дори не бе издигнато българското зна-
ме, а това на тайван. 

петрова имаше малшанса да полу-
чи остра бъбречна криза в навечери-
ето на първенството и бе оперирана 
в болница в Ню Делхи, пропускайки 
шампионата.

УеФа затвори Наци-
оналния стадион. Според 
евроуправниците от Нион 
арената е остаряла и не 
отговаря на съвременните 
изисквания. това разкри 
вицепрезидентът на БФС 
Йордан Лечков. поради 
тази причина национални-
ят тим домакинства в раз-
град, а от есента ще може 
да приема съперниците си 
и на стадиона на Ботев пд.

Лечков разкри, че ос-
новният проблем на съо-
ръжението е остарялото 
му осветление, а и теренът 
не отговаря на изисквани-
ята. В последните години 
УеФа си е затваряла очите 
заради лобито на Боби ми-
хайлов. той е бивш член на 
Изпълкома на европейския 

футбол.
“Националният стадион 

вече не отговаря на изис-
кванията на УеФа. Бяха 
правени достатъчно ком-
промиси благодарение на 
добрите наши контакти в 
европейските комисии и 
УеФа, това е самата ис-
тина. Най-категорично го 
заявявам - ст. “Васил Лев-
ски” вече не отговаря на 
новите изисквания, даже 
осветлението не отговаря, 
както и теренът”, каза пред 
“Гонг” Лечков.

това е поредният аб-
сурд в спорта, но и в дър-
жавата. И всичко това се 
случва в период, когато 
албания и рСм приеха ев-
ропейски финали на свои-
те национални стадиони, 
последният ни съперник 
на терена - Унгария, бе 
съдомакин на евро 2020, а 
тази година ще посрещне 
финала в Лига европа. В 
момента дори се обсъжда 
Будапеща да получи дома-
кинство на финала в Шам-
пионската лига.

България е една от мал-
кото държави в европа без 
модерен стадион, като ком-
пания й правят молдова, 
косово и Босна и Херцего-
вина.

СнимкаБФБокС

Светлана каменова (вляво) показа бронзовия си медал от Световното  
в ню Делхи в компанията на Станимира Петрова и треньорите  
на националния отбор борислав Георгиев и Роман цветков (вдясно)

Боксьорките 
ще гонят 4 квоти 
за Олимпиадата

Напрежение между 
Бербатов и БФС

Нефтохимик е №1 
в редовния сезон

УЕФА затвори 
„Васил Левски“
Заевромачовесагоднисамостадионите
наБотевПдиЛудогорец

СнимкаБотевПд

на стадиона на ботев Пд бе върнат паметникът на 
патрона Христо ботев. арената на “колежа” ще бъде 
официално открита за дербито с левски и отговаря на 
критериите на уЕФа за мачове от евротурнирите


